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LOS ANGELES, CALIFORNIA, TUESDAY, JULY 20, 1971
' i 9:50 A.M.

(The £o0llowing proceedings were had-
in chambers )
* PHE COURT: Lét's maké the notation we are in chambers.
befendant ig here, counsel are here.

Mr. Denny is here. The clexk is herg, The sheriff

" is here.

Go ahead,

MR, WEEDMAN: Your Honor, with respect to Mr. Katz'

. opening statement, I would move at this time that the court

instruct Mx. Ratz not to inject into his openihg statement,

either directly or inferentially or by innuendo, any notion of

1 a conspiracy including any and all statements allegedly made

by co-defendants in this case, to wit, Mr. Charles Manson and

Bruce,Davis.

MR. WEEBMAN: On the ground that such comment by Mr. Ratz

f in his opening statement -

THE COURT: Part of the People's case is the attempt to

| prove a conspiracy and subsequent statements of the conspirators

. as part of their case.

MR, WEEDMHN., But I submit, your Honor, that conspiracy

- has notglightiy been referred to as the prosecutor's darling.

It 1§'a hi@hly preyudicial and dangarous area.
o o

i* ‘ g-submit tha; L & probab;y, almost as familiar

4
»

e

{ with the evidence in this case as Mr. Katz, That Mr. Katz

[ Y
L*.’tf Bl

1.

. . Sy M
ooy, e T
+

L . TN .
NI . LA ]
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. cannot in my judgment ever properly show a conspirady here.

} He hasn't got enough evidence to show a conmspiracy here.

PHE COURT: Well then, the case stands or f£alls on the
ability of the People to prove their case.

MR. WEEDMAN: .ﬁut,‘yourﬂﬂongr, inasmuch a8 we have a

i particularly sensitive situation with regard to Charles Manson
 and the Manson family which I think is a matter of -common
’ knowledge at this time, any alleged statements by Charles

Manson in Mr. Ratz' opening statement is simply going to poison |

' the minds of the jury gndiiil»preclude my client from ever
| having a fair trial here.

THE COURE: Well, I have indicated last Wednesday -~ this

1s a general suggestion -- that the matter should be cautiously |

- approached. But I don't feel that I can go much further.

' If erroneous statements are made, why, you have

reversal in the higher courts for prejudicing the jury. If the |

- Peéople can't establish their case you have relief in this court |

. urider code sectipn 1118 I believe.

k3 h'
- ‘}‘, ,
. R
. “‘i b
f . I'2 ,
i LA
? LM
.‘J:'p“ . ’ - . . -t
¥ e t f-..! L 4 :"’ f: -t
- n,-,j;i.' e SRS
- - - - ,
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THE COURT: Yes, allow for correction. But I can't
correct him and say that he should try his case in such and

such a manner, because I actually have a ¥ight to tell him how

. to try his case -- I have some supervigorial direction, the
court does, I can make somé direction., I can have some
a.segments't:ied at one time or the other, but this goes ¥ight to

j'the very crux of the case.

If they appaxently, as I pick it up, because I

| don't really ¥now anything about it, but if they can't
- ‘establish their conspiracy, and they can't sustain the comments

or statements from the conspirators or alleged conspirators,

”1t could be vital to thelr whole case.

MR. WEEDMAN: The point, of course, your Honor, is that
the People have enough evidence, I would say, to sustain the

conviction as a ma%ier of law if it is believed by the jury,

1 EY

. absent a conspiraé§;; The People's case, as I understand it,

_is esSential;y<a ‘series of admissions and almost confessions

-

Lo lr oo

" THE COURTY. J:.et - point this*out. I say to the People

: someﬁhing like don't stategsuch and such in your opening state-

o ~&

5

- ment, and the Peopla putuoﬁ an bpening‘statement and they can

say that this is their ppeaing statement.‘ You are very much

. in a position to move for dismissal or a judgment on the

" | opening statement. In other words, the People have to put &
% '

concrete opening statement 'in there to sustain the case.

He can't make an opening statement and get by the

' boaﬁds on it. It has to be sustained on the facts.

MR. WEEDMAN: Your Honor, if they make an opening

.CieloDrive.cOmARCHIVES
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prejudiciai matter which they are subsequently unable to prove=--

} convictions would come, if the higher court got ahold.of it
the court would say that the district attorney has inflamed
{ thé jury. '

3igame, crudely expressed. I can't call the plays. I can't cgll

| the plays, because I don't know what the district attorney is

} fashion, but at the same time I have never in the 27 homicide
 cases ‘that I have tried for this office ever been asked to

_méke an offer of proof, as it were, to my opening statemenﬁ.

| .court can rely on thé fact that I do jiot intend to introduce
o o

' anything in ny 6pgn$ng~§tatemeht which I do not believe in good
V faith is supported by case law and statutory law that I can

: intrq&ude in coun? -of the- presentatzdn OE"the evidence.

-;'betwaen that which is prejudicia; in the eyes of the law which
if

. 3 E
% | might occasion reveraiblexerror from that which merely

of course again I have thbught very carefully about this-openina

1843
statement Which‘contains highly inflammatory and highly

THE COURT: "All right, if the higher court ~- assuming

For e sitting here it is like judging a foothall

going‘td say any more than I know what you are going to do.
. MR. WEEDMAN: Maybe we had better hear from Mr, Katz.
MR. KATZ: Your Honor, I respect Mr. Weédman not only as
a lawyer bgt as a friend, and T certainly believe that his

remarks to the court are made in most aincere measure and

" Again, I think as an officer of the court that the

I wnuld like ﬁo say thisu We ‘must distinguish

prejudices the minds of the:jurors against the defendant by

reason of competent evidence. There is a distinction, and

CieloDrive.coOmARCHIVES
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Honor, complete the point.

| statement. I have givén it considerable thought, and I have

worked on it very carefully over the last waek.

I intend to abide by the rules. I am certainly

| conversant with the rules and I will do my best to follow in
| the framework of those rules,-réalizing that if I overstep my

| bounds there is the possibility of a mistrial or xevexsible

error or what have you.

THE COURT: I have indicated my feeling that this be

It approachad with éaution. I don't think I should go furthex.

2
v &he record shows the full tianacription of your

n | position 8o tha%,you axe not losing anyLof your rights as we

I3 go along. That'wiII belmy iuiihg atHEhia time.

MR. WEEDMAN :* iﬁql mightw just for the record, your

-,H, AL
-

THE COURY: {Go: atiedd. . ', 14+
MR. WEEﬁMAN% The People have a good and sufficient case
as a matter of law if the evidence is believed apart from their

theory of conspiracy and npart.from statenments allegedly made

" by Cha;ies Manson or any»other members of the Charles Manson
fémily, including Brice bavis.

, It seems to ﬁe to permit the prosecutor at this
stage 6 talk about any statémenﬁs,aliegedlg made by Charles
Manson when Eﬁey are not really necessary to the prosecution's
cage ip to permit the prosecutor to do something in the opening.
statenent that he may not be able to do during the trial.

It is no loss to the prosecution to be directed to
omit a few things from their opening statement. I think
opéniig statemenﬁs;are vastly abused, and it is certainly

CieloDrive.COmMARCHIVES
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within the court's discretion to exclude such portions.

THE COURT: Well, I think the transcript shows your

| position very céutiously and carefully. I will stand on ny

‘cominents.

»f{*'
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b~

M.
\ﬁﬂ

MR. wmnnm ‘{Wel;l., I had one further thing.
b 2 ) :
*-‘:‘i &bur Honor,-I believe it was Thursday last an
LI :l
article came,gutﬂin the.newspapers thﬁg was carried on wire
!‘i- ; - j .s . ,i _4

K

: services, W Bucarried on alI localiraaio stations.

I am not. prapared to offer the exact clippings, but.
.} ‘ : " d’ .

| it appears that in Départﬁ%nt 1ﬂ5iin the matter of the trial of .
; Charles Mansonvin«which they are‘of cOUrse presently selecting
; the jury, Charles Manson stood up in court during the aftexrnoon
| and said in aubstance that he wished to withdraw his plea, that:

- he had chopped guotes "his"liead off without referring to anyone

in particular,
He thereafter apparently went on to say that he had

not broken any laws. But nonetheless these‘remarks of

indicating that Mr. Manson gimpiy wished to plead guilty.

I And he wished to plead guilty as chargeé.
17 |

And I presume that thé jurors in our case read

~ those articles: At least I think that there is a strong

| 1ikelihood that they did. They were carried in the front page

20f; of the second part of the Times.

At least they were, as of Friday morning, and I

myself, personally, heard the story carried on two or three

" local radio stations.

. I would subirit under the circumstances, your Honor,
that we should be permitted to reexamine this jury for cause
ag to whether or not they, nﬁmheﬁ‘oﬁe, heard any of these

matters; and, number two, whether they formed any opinions as

a result of reading or hearing about this. and thirdly, whethex

CieloDrive.coOmARCHIVES
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| statement?

. put it2’

g

.| or not they would he able to give my client a fair trial in

the light of such reaéing and hearing.
THE COURT: Now, just 86 we will be clear. That is your

'/ I

MR. -wmanm: :Yés.}' your Honor.

'.BIIE COURT; Request or demand, either way you want to
5" n “ k]
S e e e

- ooC

MR. mmnmm Yel, your Honor.i.‘* :.
' THE COURT: Well, does it stand submitted?

MR. WEEDMAN:. Ye&; fit dogsq *

THE COURT: Motion denis@ S

MR, WEEDMAN:' \‘fery well. Thank you, your Honor.
THE COURT: All right.
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#3a 1 (Th‘e “‘following proceedings were had in open court - -
. gl ‘.outs:l.de ﬁhe presence o:E _the jury.)
3 : THE COURT- ;s Now, \gentlemen, calling the case of People

4 against Steve Grogan. The defe;ldant's here, the defendant's

’pq"

5 | counsel ig here. !l’he depui;y ‘district attorney is here.

6. ' Now, will you bring in the jury -- are you ready,

= ¢ .
E .- *
-‘4, «‘ N M !

7 . gentlemen? o
S B " MR, RATZ: Yes, your Honor.

9 L. THE COURT: Bring in the jury.

0 | . MR, WEEDMAN Yes, your Homor.

11 [ - THE -'CIJOKURT;‘ If you will,; please.

12 _ THE BAILIFF: Yes, ygur'Honor'.

13 . MR. KATZ: Your Honor, ié'it permisgible that we have

-

14 the lectern here? I am going to be using that,

. s | “THE COURT: Yes,
16 . ME, XATZ: Thank you.
T . THE CQURﬁ': By -all means, yes.
.1‘3.“,1 MR. KATZ:; Is that a proper place for it?
‘19" : | THE COURT: All right, We will see how they stand,

:20‘ Get them in her_,e and we will work it out,
21 ‘ | ' I think I may go ahead with opening statements
2 first before we go any further. We will get to it. '
23 A (The following proceedings were had in open court
24 in the presence of the jury.)
% oo THE COURT: Now we have all jurors, regular jurors are
2 _.v'in the jury box plus the three alternates.
7 And, gentlemen, as I make these statements the

. , 28 | jury is all present, I will -~ if there is any objection, why,

CieloDrive.oonnARCH IVES
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sgeak up~dr teil.me -~ but in other words, my statement, I
will stand én my statement that they are all here.

| Now, the People may proceed with your OPeging
statement. |

‘MR; KATzé Yes, . Thank you, your Honor.

MR, WEEDMAN: 'EKCu%e-me, your Honor. I wonder if at this'

# Q

time your Honor‘woulﬁ be good enotigh to indicate to the jury

that Mr, Kahz‘s opening stateméent as well as mine is not

"” g ow T KA * *’"1 i Mo
3 3y

evidencé in -this gaéeiau*;x S ML"i; [

{--‘.‘ s“" ete

THE COURT- Well I thought T had covered it very

cautiousily. I will reatate it if you desire,

«%-‘

MR, WEEDMAN. I would apprECLate it.

K

-J«_) v, . N
MR, KATZ: I'was going to do*so mysel¥,
THE COURT: All right.
Ladies and gentlemen, last Priday, I guess -~ no,

when we completed our selection Wednesday ~- I thought I had

| pretty well covered the subject,

Mr, Weedman has pointed out undoubtedly very

: broperly so, that I might touch again on the question of an

opening statgment, Am I correct, Mr, Weédman, in this?

MR. WEEDMAN: Yes, Thank you.

THE COURT: If I misquote you, you tell me,
| I will repeat this: that an opening statement by
the People, which Mr. Katz is about to make, and an opening
statement at a later time which Mr. Weédﬁan may make or not --

I assume hé will make onre, but it is optional, It is optional

| with the People right now, but they are going to make an

3'oPening gtatement.

CieloDrive.COMARCHIVES
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‘ matters.¢ -

An opening statement is ~-- ve will take the People |

as an illustration because they are going to make theéir open-

. ing statemént ~- an opening statement is a statement by the

| district attorney, deputy district attorney, of imtent. “I"

for.tﬁe People-"intend to prove 80 and so, We expect to prove |

this. We expect to prove this. We expect to prove certain

TR
o L It is a statement of expectancy. If you will keep
f* : { ’E— ‘1';.,&

inamind the word‘expecéancy:= It ig no

~.fa ¥

t proof. His statement 1

a".,

is not testimony. His statement is not a stipulation or an

wr
i' Of‘

agreement that anythinb is true.. It is what he expects to

prove to you, to sustain his case..,

m:u

Thaf tes%imony ox evidence will come from the

| witness stand, A witneéss, or from other eviderce that may be

introduced in the trial, a picture, a physical object or

. something éise, That is evidence, And testimony has reférance
" £o thé words that fell from a witness who is sworn -to tell

.the truth and who sits in the witness stand.

So hefwill staﬁe to you what he expects to prove

to yoﬁ in putting on the People's side of this case to sustain

. what they are requesting, a judgment of conviction of urder.

And he will tell you what he expects to prove on ﬁehaif of
the People.

: It is a statement of expectancy, and it is not
testimony. .But it is what the People expect to prove to

sugtaih their case ox their side, the Peoplé's side of this

‘case,

I think that covers it.

CieloDrive.comARCHIVES
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‘MR, WEEDMAN: ;-W.ehli,r g: _v_rbu';d'-_ appreciate it if your Honor

TR

*

would add, of coursé';li'!tha't’ it is'mot evidence.

"

;

4
r
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N tﬁe'soie and exclusive resporisibility of determining, in fact,

THE COURT: 1 thought I said that the statement of the

- people is not evidende. It is a statement of expectancy. It

is a statement 'of what they expect to prove,

* You are the finders of fact. You will find and
determiné what is true and what is not true.
Does that cover it?

MR, WEEDMAN: Well, if your Honor would »add that the .

. jurors are not perm:.tted to use any portion of either side's
{ opening -gtatéement as evidence in the case, and in the event

S "either side doesn't Jprove : .anything c¢ontained in their

- opening statement “tha:l:; the jury is instructed to disregard it--

m

THE Ncong'.t'- ir will confirm your statement and incorpora'te A
]é

| it in- Sy own.

ﬁR. WEEDMAH.‘ “Ihank you vpry much ‘your Honor.
* : f ﬂ- A " T

THE COUR'I‘* The' People may” pi‘oceed.
MR. KATZ: ﬂ?hank you, youg: Honor .
Judge Call, :l.adies and gentlemen of the djury,

~ A
s IR . H

:*Mr. Weedman: 'r;_,*.',‘;__. MR S

At this time, as the court indicated, this is the

| opportunity for tlie People to make an opening statement, a
{ '.sﬁatemeni‘, :ef" expectancy, whieh is otherwise regarded as an

. | ~opening statement.
% o)

"Bear in mind, and once again this is a very impor-n

"'tant admonition, but bear in mind that I would say in no way
do,es this c’:pening s;tatement constitute evidence., The evidence
;wi]i-l unfelé ‘during the eourse of this tiial from the witness
- stand and you, as the triers of the fact, y;ill be charged witn
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 'chie£. "‘”

| what the eviden&e is in this case,

The purpose, indeed, of the opening statement is

| to weave, for example, a broad mosaic; a broad fabric, of what

the People expect to préve so that you may better uqderatand
the testimony as it comesg forxth: from the witness stand,

Many times it is very necessary to call witnesges

} 6u£ of order because they are unavailable at certain times,
" and it ig therefore difficult to follow the context of the

jftestihony unless you have some broad idea as to the fabric and .

tenér of the People's case,

Now, when I make my opening statement I may not

' always use thé words "the People expect to prove," or the

phrase "the People éxpact to prove." You must always under-

' atand that that is what the People mean, that we expect to

| prove. If we don't prove it, that is our problem,

But this is not evidence, and Mr. Weedman is

f absolutély correct when he says that you cannot in any way

congider what I say at this time to be evidence.
So with that in mind, let me try to give you a

| broad view, which ﬁghope is not too detailed, with regard to

' what we expect to prove. I underscore “expect to prove," and

"‘k‘}‘

T I underscore "exgect to prove,“ dﬁring tlie People's case in

el T
i The qviQenpa we bgl}eve will show that Donald

x Y ¢

1 Jerome Shea was one of five sons born to Mrs Elizabeth Shea

| on September 19, 19335fan§ that hp was born in Massachusetts

where Mrs, Shea presently resides.
-.1’ ) Y . -

Donald shea served- in %he armed forces and was on

‘CieloDrive.COmMARCHIVES
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‘active duty in -

;'any referende to.Mr. Shea' s service as immaterial, your Honox,

relevant and counsel is totally inaccurate in his assessment,

| armed forces during the Korean conflict, and received his

discharge in 1956, While serving as a military policeman he

I marks on the body of Mr. Shea.\
. forces Mr'; Shea returned for a short time to his home in

i Massaphusetts where his mother, Mrs. Elizabeth Shea, was

i r:es*.:l.d:i.n,o;;g SHQrtly thereafter in approximately 1957 Mr. Shea

| Mother's Day. ¢ .-
L 54; 3“{1' "‘g‘

- way of a collect telephone call which Mrs, Shea encouraged

| whérever Mr. Shea was residing at that time.

MR, WEEDMAN: Excuse me, youlr Hohor. I will object to

and irrelevant to any issue in this case.

MR, RATZ: As a matter'of fact, your Honor, it is quite

THE COURT: The objection is overruled, You may proceed.
The record shows your objection., Go ahead.

MR. KATZ: ‘A8 1 was saying, Dénald shea served ih the

occasioned certain severe injuries to his pelvic region, the

hip region, and the ankles, and thereby had ¢or caused to have

| his hips wired. These are clearly identifiable and discernible.

;

Now, after heirng diacharged in 1956 from the armed

f

* ‘1‘

went out in the world to stake h;s claim,and moved to Californie
‘g’ a2 -'T P "’ .

b Now, we expect %p sﬁoW'ﬁhat Don would contact his

1#1- '-""
at which tzma he always -sent her ‘a present and at léast on

He would, 1ndeéd contact her more frequently by

The iast time that Mrs. Shea received a Christmas

Lo
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' the foreman of the Spahn Ranch,

I gift was in December -~-= ;hat iaHChristmas of 1968. She

AT

1.received a letter from Mr, Shea, that is bonald Shea, in

| January of 1969,

We expect the evidence to show that in addition

she received a telephonic communication from My. Shea sometime

| in the latter part of the spring of 1969 where he indicadted,

and he was excited about the prospects of working in a movie.
He was going to yeturn to the Spahn Ranch for
that purpose,

Now, we expect to show by our evidence that ponald |

| thereafter moved to California and met Ruby Pearl, who was then

At that time he also met
‘George Spahn, who at the time that he met Spahn was not blind,

.Spahn will tell you in the course of his testimony |

.| ‘that he lost his light approximately five years agc, but at
| thé tima‘he,mbt.Shorty Shea he was able to visually recognize

| individuals that he met ané conversed with.

-..
-
-

b o |
L]
LS
3
;‘r

¥

-
-
I'\)v
-
R -
"R
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Now, Shea was.given a job by Spahn and Ruby Pearl

1 at $pahneRénch in return for which hé received room and board,

Pearl asgisted, and when I call her “Pearl," that is what

she prefers to be knowh by, but Pearl assisted George Spahn in

" caring for hbrsee, making the facilities at Spahn Movie Ranch

available for thpse whe'would rent the chilities fox the

' purposee of filiming Westerns and other kinds of pictures.

In addit;on, Ruby Pearl worked at Corriganville

A"Movie Ranch where ongweekende ghe performed a live animal act

foxr the kids.q Spe dad some stunt work, and'was assisted by
: 3 % c". .

E . ,“"n -
a:- corry st . ; l*_

Shé4was Sherty‘e firet*opportunity to see what it

| i fIWas all about in texms of 1ive performarnces in connection.with

1";!4 "‘.

Wastern shows, and to’ become acquainted with and learn as an

. apprentice the stuntman jeb ,0f ceurse, he delighted in this
1 §

and stayed with Geerge and Ruby for an’ exteneive period of

litime.gcquiring gkills and techniques in cofinection with stunt

. work.

Now shorty Shea would alsc assist in transporting

horses from Spahn Ranch which were rented at Spahn Ranch,

- to Corriganville so that thesé movie éempanies'who.rentpd the

Corriganville facilities were able to utilize the horses.
As I said, Shorty began to learn his craft as a Westexn stuﬂt-
man while performing in these live shows at Corriganville.

Now, Shorty saw Pearl almost daily, except when he

. occasiOnaIiy left towrn. However, Shorty always told Pearl

where he was going, and would leave a forwarding address.

Now, while at Corriganville some ten years ago --

CieloDrive.comARCH IV ES.
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10 .

when 1 say ten years ago I am referring to the date of the

4':allegad digappearance on August of 1969, so approximately
'1959 Shorty met a movie producer and actor by the name of Bob
Bickston.

Bickston was a producer of Western movies; and he

| became very fast friends with Shorty Shea. During the ten-

yéar period Shorty would contact Bob Bickston at least once

| - every three weeks in order to d@termine whether or not there

/| . was any movie work available as a stuntman or othexwise,

Bickston, wé axpeat,_Will testify that Shea wanted badly,

. %axribky, +o0 become not only a movie stuntman but an actor in

" the movies go that he could secure a union card and receive.

union wages. This was the hope that he would be able in the
future to become a paid actor and work in the niovie industry.

MR, WEEDMAN: I'm going to object and move to strike
comnsel 's remarks as calling for obviols hearsay.

I don’t see any possible right on the part of

.y v
LIt TN

. MR% KATZ-" Yonr Hpnpn, lt is stateﬁoffmind evidence.

}14-. N Or'l

I think the COurt is convarsant*with thdt,
MR. WEEDMAN: Thbre is. no such exception,

Tee Ul

THE, COURT; ' 'I‘hat “isin the nature of an objection, I

)“" aini

:'will overrule it,’ ana'you«may*proceed

MR, XKaTZ: as I stated, with reference to Bop Bickston,

_| “when Shoxty left town he always left a forwarding address and

where he could be reached in the event movie work was available

Now, eight oF nine years from the date of the

3

CieloDrive.coOmARCHIVES.-
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1 met another persop by th,e name of William Humphreys, both of
| . | 2 | -whom were working ;nd iiving at. séahn Ranch.

. 3 | Now, Bill Humphreys‘ saw Shorty on an average of

4 _once every couple of mon{'.,l_l_s‘: over the entire nine-year period,
'5-' but often mq:;e.f'requentlir as Bill would liang around Spahn Ranch,
¢ | and indeed would visit the various cdwboys there, 'ma.ybe_. four
T | ox five times a week, during many inte;va‘ls. '

8 | | Now, at f.he gsame time that Shorty met Ruby Pearl
9 and George Spahn, who were very close to one another, he also
10 met another woman by the name of Mrs. Muriel Quant, and she
3 ff' occasioned the Sﬁahn Ranch on weekends where she would 'f::‘;ing
12 ::" her family and ¥ide hoxses, she also being very -¢lose with

13 Shorty and, 1ndeea adopted him, so to speak, as a son and

1oy accepted him almost as a member of the family.

'15_.:.‘, ' . _" ' . .
5 fls ' 17
.

19 |

éq ﬁ "

2F

@

%‘
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[P P S L APV B

| producer by the nawe of Arch Hall, He first met Arch Hall at

‘jSpahn\Ranch vhen Hall was renting some facilities in order to

| was finishing a movie "What's Up Front" at Spahn Ranch where
. he had to shoot some pickup shots or £1il1l shots as the

‘ industry will refer to if, and he had garnered the«assistance ‘
| of both Mr, Spahn and Mr. Shea and was very grateful to Mr., Sheal

| WOuld.make cgontact with Arch Hall at his office at least every

" couple of months to see whether any movie work was available.

:»ca;led "Deadwood 76" which was originally filmed, that is, the
f‘greater-part of that f£ilm in South Dakota where they came upon
| inclement weather and as a result they had to finish the film
| in california.

| for Mr, Hall to—call'ppon the services of Shorty Shea and

- Georxge .Spahn, to rent thie horses to bring the horses over to
.iCorriganville Movie Ranch where they concluded the £ilming of
| this movie, and indeed Mr., Hall permitted Shorty to participate .
.in the filming of that picture.

‘:name of Sandra H@rmoﬂ‘he had met when she was roughly 13 years

| 014 in‘5957 in California. Now, Sandra was working at Spahn

RV S
Now, Mrs. Quant would see Shorty on the average of
once a week and always knew where he was when he left town.

lNow, Shorty also met in 1961 or 1962 a movie

complete a film that he was making at that time. In 1963 Hall

for everything that he did in that connection.
After that 1963 filming of "What's Up Front" Shorty

In 1965 Arch Hall shot the conclusion of a weatern

And in that connection it was once again necessary

Meanwhiie in 1961 Shorty had married a girl by the

i

o e CieloDrive.comARCHIVES -
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3

'at that time she was 1iving close to the Spahn Ranch in the

| adjacent Simi Valleygarea¢*>’ :
| children were born to that union.

| George véery well and they, indeed, were a very close knit group.

" théiy separation in 1965, in April 1965 when Shorty‘visited his
| children and sandra at their Simi Valley hoﬁe. At that time

' Sandra told Shorty that it would be better that he not see his
" children any morée and that he did not have to contribute child
| support because it would be bétter for the kids to accept their |
{ new father. ‘

but nevertheless reluctantly acknowledged this and thereafter

| Coriiganville Movie Randh with Shorty. Jim would see Shorty

| once a week to a week and a half.

with a mutual friend by the name of Lance Victor -- Lance

~ Victor met Shorty during the filming of a f£ilm called “Joaquin

o
s 8 “\‘ :
T
n i

v oW ,-.s; A :"0"

¥

Ranch—and used‘to ‘ride, hprses at the Spahn Ranch. Apparently

sEq g

Hpn e

!.:R
.

w7

Now, Sandra and Shorty lived together for approxi-
;q‘

mately four years: until 1965 when they became divorced., Three

Sandra lived with Shorty during that four-year period
at the Spahn Ranch where they worked. Sandra knew Ruby and

Sandra last saw or heard from Shorty following

Shorty reacted in a very depressed fashion,-cfying,.
Shorty never saiw Sandra or his three children.

Now, Shorty also met in approximately 1964 a good
friend by the name of Jim Babcack who worked at Live Shows at

After Shorty returned from working in the salt mine7

Murietta, in 1965 and was never out of contact with Shorty

theraafter more than a two to a two and a half month periecd

CieloDrive.comARCHIVES!




5-3

11

2
13

14,

15

i

17

18

20

21

22

23

DL

26

27

:for Jérfy. g; fr ';.: £

1861

- during the five-year period immediately preceding Shorty's

f:disappearance in August of 1969.

Now, in 1968 Lance and Shorty worked a seasonal

| job together at Leslie Salt mine in California. Jerry Binder,
;Ewhbm_I mentioned, was having a business setbaqk‘and-could not
iQaﬁfqrd to employ Shorty at that time, and therefore it was

. necessary for Shorty to take this interim job in oxder to

| secure some funds to live on.

Now, Jerxry Binder, we expect @he evidence to show,

10 | met Shorty approximately in 1964 where he operated a business
fcali@d Circus and Carnival, and involved the performance of

'jliwé.animals, 'He was in partnership with a person by the name

of Scotty Larkin for whom Ruby Pearl had worked. 2and Shorty

-assisted Ruby Pearl in some of these shows and indeed this was

| the way he met Jerry Binder when Binder split up with his

ﬁartner Scott Larkin.

Binder became very close t¢6 Shorty who thereafter

{ at -frequent intervf;s‘WOuld_stay at the Binders* house,
-m-fininder 8 wife, M afy.Binder, was very fond of Shorxty, and both
had’ daily contact, that ig, Jerry Binder and Mary Binder had

':almost daily contact with shorty when the latter was working

. P
i 1 .

\
< v 5 “

- 3 %
] ’ f-!"‘i _,

. N

In 1968 Jerry gave Shorty'some money and some

| cameras to use as collatgralffor the purchase of Arch Hall's

:matched get of western guns to be used in Shorty's stunt work.

*, . “s_;

| These guns, the evidence will show, we expect to show, had

| éonsecutive‘serial numbers 2421 and 2422,

Shorty treated these guns like hig children as

CieloDrive.COMARCHIVES
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| rubbed them; he caressed them.

| treated them like glass. He was proud of these guns.

' his friends and do his quick draw exhibition. And he showed

Binder noted, we expeéct him to testify, He polished tﬁem, he
He almost kissed them. He

At evetry 09poﬁtuhity he would show those gunsg to

the guns to all of his friends.
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S5a~1 ;. Shorty would get rid of almost anything, but never |
'-. .5 | his guns,we.expect the evidence to show. He handled these -
g 4 guns like a piece of crystal glass. Shorty carried these
i matched guns in a specially adapted attache case made by his
5 | good friend Bob Bixton ,-the movie producer we had previously
6 | mentioned. | .
7 . As I.‘-frl&icai:ed, when the oppor’t:unity arose Shorty
g | would take the’ guns' ‘with the attache case, wherever he is at
‘ .'9- a pa;:t:y; at. & bar, a harbeque, or what have you, and displayed
w0 | these .guns. ; very proudly and; do. certain, western tricks with
n .| them., = E AR RS
2 ] . Shorty oct:asionally ,pmmed his guns, but he always
13 | redeemed those guns. ‘Hé n_ever received from pawning the guns
is } the true loan value. of the gﬁng',“‘gi:;é;lling his friends that he
. 15 | never intended t6 leave them at a pawn shop or sell them, but
| 1 | rather he wanted only a small indebtedness against the guns
17 éo he would have the ability at any time, shonld the occasion
. arise, to redeem the guns, so that he could perform his stunt
¥ | work as a movie ma‘n.
0 0 éhorty was extremely excited about his small work
.21 | in the movies, and he dreamed, as I said, of getting a union
22 | card., He would tell all of his friends, whenever he was
28 offered a part or had a chance to work in the movies, ox 'i‘f-
% | h‘e,‘ap_peared in ‘a movie, no matter how small the part, he would |
25 ‘ drag sone uhfortunate friend to see him, even if it was a part
26 | where he just hanged in a movie. He would drag his friends to
R sée that. '

@ 8 | Shorty met his second wife, a girl nicknamed

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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‘Nikki true name Magdalene Shea, when he took a job as a
: manager—bouncer for Herb Blumberg at tha Cab Inn Club in
| April 1969. ‘Shorty began going with Nikki, a Negro girl, who

| was a topless dancer and cocktail waitress at the Cab Imn.

Scmetime near the end of June 1969 -- and Shorty,

| before they went to Las Vegas, Shorty would take Magdalene or
. Nikki, if you will, around to meet various of his friends.

Now, sometime at the latter part of June of 1969

' Shorty and Magdalene then went to Las Vegas:as Jerry Binder,

his good ﬁgiend, had summoned him to help out in two businesses|

| that he was presently operating; namely, the SWinger!s-Bou@ique‘
- and the pl#ce c¢alled The House of Paperbacks. And Binder had
- intended to employ Shorty, his good friend and trusted

employee, as a manager of one of those places.
Ndw, Shorty during the interim period in Las Vegas,/

attenptéd ~~ and wa are now the end of June or the first part

| of July 1969 ~-- attempted to secure a reasonably priced
apartment . for Nikkiiané himself bﬁt was unable to do so.

Meanwhile;, Shor%y married Nikki in Las Vegas on July 1lst, 1969,

Jerxy Blnder, ‘his good friend and employer, being the best man.
Ce

L ;ff Nﬁw,aﬂikk;yand Shorty experiencea racial prejudice '

P
-k

towards tham‘as a'resuit of their mixed‘marriage and eventually
Nikki returned to Log Angeles ?r?upd the middle of July 1969.
Shorty remained in LaS‘vegas another week to work out the
_advances that Biﬁgégfﬁadﬂektéﬁdedvﬁg him,

‘ and before leaving Shorty received a $100 loan in
the form of a c¢heck given to him by Binder, which loan was
never paid back, Binder will tell you that ~- we expect the

CieloDrive.coOmARCHIVES-
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evidence to show that Binder will tell you that this was

| vnusual since Shorty always paid Binder back for every loan
1 thirg'weok in July where he rejoined Nikki. They took up
J residen&e*at the Wilcox Hotel in Hollywood.

: Los Angeles it was neoesaary in order to ‘have some livihg

| money to pawn one of his matched set of guns., We expect the

- of his guns at a place céiled Collateral Livan in Hollywood,

, ; believe, on Cahuenga Boulevard. That was on a Friday.

. pawned his second giin togetoer with the attache case which
i $45. We expect the evidence to show that Shorty could have
- desired hﬁt that he refused stating that he wantoa a small

. énough loan so that he could redeem the guns at any time.

| that is why he didn't ask for more money.

that was: extended to him in the past.

Sho;ty rsturned to Los Angelés approximately the

s .
. ' v Yoo .
1. {-

Nog,bdnring the first‘week that Shorty returned to

-

#

evidence to show that on»July 25th, 1969 Shorty did pawn one

on the following Monday, July 28th, 1969, Shorty
contained same, both or all for a total of an aggregate of
received as much as $100 loan monéy against the guns if he

When Nikki asked about the amount of the loan again
Shorty indicafed that he wanted to redeeir them when needed and

. . | CieloDrive.cOmARCHIVES
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51,.;1 1 ‘ - Shorty performed during this period of time _—We az:]e
. 2 1 at the end of July right now and living on Wilcox -~ some odd
| 3 jobs in oxder to support Nikki and himself. But the sparse
s | earnings were not enough.  Nikki wanted to .continue working as
5 a topless dancer to earn monéy, and Shorty and Nikki argued
6 | about her working. | '
L  Between the time they returned to Los Angeles until-
8 | August 16, 1969 sShorty took Nikki around introducing hér to
? many of his friends thot ghe had not previously met before
© | going to Las Vegas. ,-Shorty took special pride introducing
s Nikki to Ruby Pearlfarid, ‘George Spahn, his dear old friends.

R , Shorgy *Ews to be given at last a major part in a

S L
B forthcoming mévie to be produced by Bob Bixton and which was
ol eo be filmed in A‘:zizonap a;nd in which- Sﬁbrty would receive,
.. . , Ji.a“{' ’
. B finally, \mion wages and a union card, Shorty had also read

%

-

- £for a part in a picture.a.b t’he.end -of July or the first part

Tl of August to be produced by a producer by the name of Maurice

% | koslot. oo T
1 " Shotrty was terribly excited about the movies and
'29_ 1_-%01'(1‘ all of his friends about the part. The ‘Bixton movie,
2 “ hOwevor,, hod- subsequently beén' postponed s'eve‘_:;‘al times to a

“ "._late August or early Septeémber 1969 movie schedule. Meanwhile il

23’ { Shorty needed money to live on. On the morning of August 16,

# | 1969 Shorty and Nikk:!. guarreled about his refusing to permit

5 ) . .
B her to work. As he felt it was his responsibility to support

% i the ﬁémily, and they further aﬁgued about his drinking habits,

“ Shorty left the house early on the morning of

L ® | august 16, 1969 and called later that afterncon telling Nikki

CieloDrive.coOmARCHIVES
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ffthat there had been a xa}d at Spahn Ranch in which everyone
' there had been arrested, and he*intended to stay and help out
1 george spahn who,was thep blind, untii spahn could secure help

| to take -care o£ the facilities and the horses.

"A‘1969 or the early morning hours of Angust 17th, 1969, at their
' Wiicax'adaress she notlced that all Shorty's posseggions vere
| gone, namely, his footlockers, clothes, holsters, gun kit,

’| his hible. et cetera.

| stating they hoped they <¢ould reconcilé because he loved her

- very much. Shorty left Jim Babcock's number, a good mutual

{ £riend, through whom he could be reached.

f that. August 16th 1969 conveérsation, though she nade subsequent
1 attempts to contact Shorty through the Babcocks.

. Shorty‘s whereabouts. A female voice said to call back later.

|, volee, after a long pause, said that Shorty héd left for

L TP . A A .
. . [ . o + 3
R B A PO gt
o8 . ] YT, S ot N ) Ly i"ﬁ - 1867
N LY 0 - 1“! — — 0 - ‘— ~ =

R oo = B

-

When Nikki xeturned the late evening of August 16,

Shorty left a note discussing their differences

Nikki never saw or heard from Shorty again after

Within two weeks following the August 16th
separation Nikki called the Spahn Ranch and inquired as to

Nikki called the next morning whereupon a female

sah F:ancisco“that morning.

Shorty, folloﬁing the August 16th raid, moved back
to the Spahﬁ Ranch where he slept in his car together with his
belongings.. Prior to August 16, 1969 Shorty brought Nikki.to.
‘the Spahn Ranch two times to meet George and Ruby. The first
time Nikki mat Charles Manson around the end of July after
Shorty had first»rgyggnea from Las Vegas, but did not meet

y

2, '
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Spahn or Ruby.

: visiﬁ.. She also met Tex Watson who was armed with a gun and
fa shaathed krife, aqd Sgueakyg Sue Bartel and GYps8yy and some
:pther persons wﬁom.she is unable to identify, those being
:female giplsewhd‘were living there.

E;-visit, Squeaky, Gypsy and sﬁe Baxtel -~ we expect the evidénce
? to show . .this, bear ihﬂmind this is what we always expect, this
- 48 not evidence -- that is Gypsy, Squeaky and Sue Bartel, _
I members of the Mﬁnéon family*of which Grogan vas a loyal member,

on because Nikki was a Negro.
| object and move to strike any such refeienqe in an opening

{ -statement., I have never heard of anything like this in my

profassional career.

" Nikki met Ruby Pearl and George Spahn on theé second

S Upép 1aavihg with Nikki{xfoliqwing the second

“y "“-t* .

P

t}"‘

told everyore riot to sit on the chair Nikki had been gitting

MR, WEEDMAN=. Excuse me, your Honor. I am going to

MR, KaTZ: I object to his outburst in open cGourt,

MR, WEEDMAN: This prosecutor, your Honor, is inflaming
this jury with what is obviously hearsay and which is ﬁot
admissible .against my client, period. I strenuously object
to it, your Honor.

MR. KATZ: Your Honor, excuse mé -

'THE COURT: Gentlemen, this is an expectancy of what
the People intend or expect to prove subject to rulings of the |
~gourt one way or the other and under the factual structure
here gnd.under the holdings of the higher courts on what the
People--what testimony may or may not be admissible with

. CieloDrive.COMARCHIVES
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| respect to the establishing, if they can, the death of, in

{ in the opening statement are permissible in my opinion.
_'may be weeded out. That is another factor. But I have told
| the jury that it is an expectancy. It is not evidence. It

‘cannot be used #s avidence, Must not bhe cdnsidere@ as evidence.|

|- show your protest. Objection overruled.

it's like ringingva bell and somehow asking someone to forget

20/

1869

this instance Shea. The factual matters that are set forth

That is, it is a proper offer of proof. Now, it

I can’t go much ¢loser than that. The record can

‘ME. KATZ: Thank you. '

THE GOURT- You nay procaed Mr. Prosecutor.

MR. WEEDMAN: May I just say this, your Honor ~~-

MR. KATZ: I object to further argument in front of the

MR. WEEDMAN: I am not addressing Mr. Katz.
THE COURT: Go ahead.
MR:. WEEDMAN: Your Honor, it's the old observation that

;hefbellfhas rung. . I just feel Mr. Katz is going into areas
which he just should-noﬁ.gé into.

THE COURT: Objection overruled:. You may proceed.

MR. KATZ:. Thaxﬁé you. |

‘ :?' ’ Aﬂ I wag saying, immediately following the second
'visit~o£ Sho:ty and.his wife Nikki! and after leaving, Squeaky,

¢
4

-

Gypgy and Bartel told everyoﬁe ;— Sﬁsan‘Bartel -~ not to sit
on the chair Nikki haﬁ been sitting on because Nikki was a
Negro. The girls’ we;é uﬁset and angry and stating, "Isn't
ihaﬁlgqmethinng Oguall-tQQFgg,?hrigg;ng a Negro girl to the

. o -~ .
sy - H A
§ S e T .

_Ranch: "
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: then, your Honor, please?

. think we should proceed, gentlemen.

- respectfully urge the. court to admonish the jury to disregard
“such comments reletite to statements made by persons who are

" not on trial about matter which ie highly inflammatory, highly

- not accept segmenta“or portione of ¢ it.

- proceed.

- that we expect, but we expect the évidence to show, and

' was the unguestioned leader of a nomadic band of vagabonds who

' -compromise, We expect to show that defendant (Clem Tufts, .

MR, WEEDMAN: Your Honor, may we approach the bench,

MR, KATZ: I think your Honor has made the rulings..

THE COURT: Well, you can show your objection, but I

If you have an objection, you may make it,
I have ruled,
MR, WEEDMAN: I will interpose the same objection, and

PN

wt"

prejudicial ehduqely‘is intrqduced againet my client,

My client is the only one “on trial here, your Honor;

¥ -,

_ THE COURT: The.objectibn is overruled. You may proceed.,
This is an offer of proof The court may or may

“

I can't say. It is a matter of proof. You may

MR. KAT%: Thank you, your Honor.

We expect the evidence, ena again I underscore
remember that my statement is not evidence, that Charles Manson

call themselves-The Family.
We éxpect the evidénce to show that those who were |
accepted in the family fold were required to follow Manson's

dictates, and to accept the phileosophy without question or

CieloDrive.cOmARCHIVES
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$6-2 1 b whbse. real nz'nme‘ is ’St:ave Grogan, was such a member, ljzaving
. 5 joined the familyJ :l,n, 1963
5 | \ ;;" “ ‘Manslon preached his philosophy that blacks were
ca] inferiorxto whit:g and g Sy Ry ‘
5 | MR, WEEDMAN“ Yoty «Hoﬁ'éxfa,“ ‘objéct to this and move to
6 .i strike. &f* »}{_;,;gggf}
N This is absolutely incredible to me that in a
8 Court of ’I,a.w this! }yo}y_lg %nap, &:.91:3].:{1 ;have the nerve to make such
.9 | an opening statement in front of the jury. I have néver heard |
0. ‘of such a tﬁing,, and if I am -o.ﬁt of order, your Honor; I
1 i apologize to the court. “
2§ I don't think,I have ever raised my voice as I have
13 rai;sed it now during a prosecutbr s opening statement. I have
14 ; tried'hundreds and hundreds of felony cases, your Honor., I
. 5 | have never heard of such a thing.
L ‘This is an outra,ge and it offends the most basic
¥ | principles 6f justice and decency. What is this country 'coming‘
18 ‘to, to permit a prosecutor to go on like this?
19 B . THE COURT: The objection is overruled. ' You may proéeed.
2 | . MR, KATZ: As I was saying before T was inte:-:ruptad. |
i we expect the evidence to sizo_w that the philosophy was that
2 | blacks were inferior to whites and were on earth to be used by
= whites, :
2%} _ ‘ Needless to say, the evidence will shov} that no
25 Negroes were permitted to join the family.
26 Between Ni‘kki and shorty's first and second visit
22 | to the ranch, Shorty was at the Spahn Ranch when Manson threw
. 2 | a knife at Shorty, missing his head by two to three feet,

-

CieloDrive.comARCHIVES
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$6-3 :1 ‘MR, WEEDMAN: Your Honor, may the record at least

’3 indicate a continuing objection, number one, to statements
- made by persons totally outside the presence of my client, not :
. Adopted by my client under any theory whatsoever, outside the

j: presence 6f iny client, your Honor ~- wall, I don't know what to.
{ say, your Honor.

| I obviously can't stop him, but to permit him to go]
on and talk about acts of other persons totally unconnected
Vith my client -~ I have made the objection, and may it bé a
10.” ¢continuing obﬁéction?

1 MR, KATZ: . I have no objection.

1 [ THE COURT: It may so show.

s | MR. WEEDMAN: Thank you, Mr. Katz.

1fo - THE COURT: The objection is overruled, You may proceed.
15 : ’ MR. KATZ:; As 1 was saying, between Nikki and Shorty's |

¥

g‘;f.first and second visiﬁ‘to the ranch, we expect the evidence

.} .
17 | to show that when Shorty vigited the ranch during that interim .
i8 i period that Manson threw a knife at Shorty, missing his head

19 f by two or %hreefﬁeet F} ‘l,,-i ’;x j, .
20 Shorty had’ khown ‘Manson” since~1968 when the latter |
21 j was living with the family ?q Greshen Street in Canoga Park,
28 | We expect toﬁéhoé‘fﬂétlélem Tufts wag living at the
23 | Canoga Park addreﬁs.dﬁzinb thaﬁ same pbriod-of time, the latter:

% part of 1968 and the first part of 1969. -
.2 5: shorty had several physical fights thh Manson,

26 | and eacﬁ hated the other, . shorty was quite bitter about the

21 | way the.Spahn Ranch had changed from a sedate movie ranch

28 | location to a place overrun by Manson's band of vagabonds,

CieloDrive.cOmARCHIVES
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#6-4 -, | 'who were giving the ranch 2 baa Jane, and he discussed this

,~ . 2 | fact with SPahn and tha totherf cowboys who lived and worked at
L 3 the rnnc_h.. : e o T '1_.-“ LI
. v S : P
s | MR. WEEDMAN: Your Honor, wmzld I be stretching the

$ ': Lounds of the court if I would ask for a brief recess?

- 6 a T would like five mimites to get a drink of water
7 and pull myself “together. .

e | MR, KATZ: Your Honoﬁ::, I would like to continue, T am
o | ‘almost done, | .
10 ' 'I;HE COURT: How much longer is your statement, Mr; Katz? |
1 | . MR. XaT#%: I would say no m;:ré_ than ten minutes, I
12 would like to retain the continuity.

13 | THE COURT: All right, let's go ahead.
| | T will take a recess in a short time, because I
‘ . 1‘5?,@ think we should, but go ahead for a little while,
' 15. ;. MR, WEEDMAN Your Honor, may I be pemit‘ted to at least

17 get a drink of water?

B THE COURT: Yes, go ahead and take a drink of water.

19 - MR. RATZ: Certalnly, I will wait for My, Weedman,

S MR, WEEDMAN: Thank you, Mr. Katz, |

.'63" f1s | |

‘ 22
23 F

2
25
”

27,

o 28
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$6A~1 1| ’ "MR KATZ: Following tlie raid and arrests of August 16,
. 5 1 1969, 4m which Manson's desert dune buggies and equipment were
3 5 confiscated the family returned to the Spahn Ranch around
); | .August 20, 1959, where Shorty was now living out of his car,
5 | shorty became apprehensive and fearful for his well-being..
6 Shorty expr;essed'his fear to a number of friends, stating he
7 | had to leave the ranch, A
8 . _'-'I'he evidence, we expect to shcw, will be that this
9 was unusual for Shorty, inasmuch as Shorty had never exhibited
io or expressed fear for his safety.
' 11' d' MR. WEEDMAN: X will move to strike any reference by

12 | the présecutor to any statements that Mr. Shea was somehow

13 afraid, There is no theory known to me, absent certain special
14 | de‘fcnses which are not indicated in this case, which would
. 15 - pexrmit the introductionh of such evidence, It is totally

16 ‘ j;ncompe‘l:::ent:, and to permit this prosecutor to go on in this

17 ;l‘ve.i.n befora this jury is to make a farce of this trial, your
18 i " Honor,

1 I There is no way in the worxld that I can possibly--
20 | I can produce a thousand witnesses a‘r.d‘never be able to dispel
21 the kind of things Mr. Ratz is laying before this jury, your
2z - | Honor, as intelligent as this jury is,

23 THE COURT: Well, the objection is overruled. Complete
% | your statement, =, i3

. i e "

851 MR,iKA'I’Z-"*In ﬁhe gsanme time period, now following the

1
% | raid of August 16 1969, Frank Retz, who had just puxchased

4--. ; ‘,.' Ay

22 | the prcperty ne:“tt ‘Eo tha Spahn *.Ra,nch, wai. "negotiating with
] LTy
3 . 28 Spahn to buy the 1atter s property.

FRIY
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Manson and the family, who were trespassing on

Retz's property, camping and driving their dune buggies all
| over his property, were warned to stay off of his property

" repeatedly.

B . frank Retz, in the presence of Sqﬁeaky, who related.

211 that happeried about Spabn and other people to Manson,
, bitténly complained about the famihy's presence at Spahn Ranch |
. and told épahn to have thliem thrown off of the ranch.

' " etz would visit Spahn ag often as four times a
week, and Squeaky would always be with Spahn., Spahn finally

' told Manson to get off of the property by the Saturday follow- | '

ing the August 16th raid, namely, August 23, 1969. He-tbld
him to get ©off the progerty. '
Squeaky taLked bitterly to Spahn about Retz, whom

&;ying to steal Spahn's prOperty away from him..

X

she aqcuted oﬁ

: Squeaky'wﬁnxed Spahn to give the family the property, or at

e

least fet them cbhfginue £0 s*!:ay, IR
i.!‘ N L “g . "J .

. Manson did ‘not abiﬁe by the August 23rd deadline,
and on August 24th.Mansqn*was;found cohabiting with a Juvenile,:

*,-41"'

" Stephanie Schram, on Retz 8 pfoperty.

W;.\ﬂ' -_“

Retzscalied the polipé and had them arrested,
afterjwhich Manson th;eatenad_to.slice:netz’s throat.
‘MR;'WEEDMQN: Your Honor, I object to any threat by
Charles Mansgon against a peréon not even involved in this case;
obvicusly, your Honor, used against my client,
| How could a threat by Charles Manson against
Mr. Retz possibly‘be connected with my client?
Supposing that weke aptually introduceéd here in

S . . CieloDrive.comARCHIVES .
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6A-3 - evidence. Supposing that were introducad That is reversible
. , | error. I have never heard of such‘a thing.
g | MR, KATZ: -!I‘hdt is motiﬁé- of ‘& co~conspirator, and it is

. 4 | admissible for motive and idéntity.

..5M o THE COURY:; The objection is overruled, You may finish
6 | your statement, |

»7’ | MR. WEEDMAN: Furthermore, your Honor; I am moving for
8 a mistrial at this time on the grounds that because of

9 Mz, Katn':_sl inflammatoxry xgmm:ks, obviously indicating matters
10- ff ﬁhich there is no way in the world that th_ey can properly |
1n ba received in evidence ._hera., has denied my client a falr 'triali

12 | with all due yespect to the jury, your Honor.

B | THE COURT: The motion is denied. You may proceed.
H oo MR, KATZ: Thank you, your Honor.
.7 s »,: Retz told Spahn on .a number of oc‘:caaions in the

6 | presence of S:qneaky that he intended to hire an armed security
7 | guard to forcibly remove the family off of his property and

18 Spahn's property. Spahn yecommended Shorty, because he waz a

LA -ioyﬁl -ﬁnd trustworthy person and could handle himself. Retz,
2 '. v‘ého" knew Shorty, agreed to hire Shorty and pay him $75 a waek

2 | plis grogery money.

= - Spahn informed Shea about the job offer. Shea said

% | he.vwould accept the job, and understood his primary responsi-

% | bility would be to throw the Manson family off the Spahn and

B . Retz property.

% Spahn gave Shorty Retx's businesa caxd, and told
= him to contact Retz at Retz's office. Shea said he would.

.- . ,28 This was the latter part of August, 1969, following the

Y | CieloDrive.cOmARCHIVES



6B fls

1

1B |

13

14

15

. 16

17

18
19 .
20

21

22

. 23

24"

- 26

21

- guns,
'Rnby~that‘he~needed the guns So he could be a security guard

;.fo: Retz.

1877

t Hugust 16th fai&.

HSpahnfneve; heard from Shea again.

Especially in view of the Retz job qffer, Shorty
tried to borrow enough money from Ruby Pearl to redeem hig
‘but she did not have the money. Shorty explained to
Ruby stated that he could wait until he got paid

for this forthcoming Bixton movie part, and then redeem his
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#6B 1 | .Meanwhi‘le-, in this game period‘of time, that is,
. 2 | between August 16th and September 1, 1969, Shea told Pearl
| 8 | conceining the forthcoming Bixton movie, "I sure wish this
4 movie. would hu,rry up and get going, because I need the money,"
5 | { a wee.k or so following the August 16th raid, Ruby
6 last saw Shorﬁy alive nt 11 p.m.‘ fat Spahn Ranch, Shorty asked
7 if hHe could stasf ;ith Pearl ' stating‘,““'rhese hippies are
8 giving me the creeps, theymréracting awfully weird." Ruby
o | replied, "They wtm't bbther i‘you. Sheaxesponded, "Oh, they

0 | are after me.. They are ou't: ti:;‘g;t\ e, Pearl,"®
o MR, WEEDMAN: Your Hohor, may the recoxd reflect the same |

2| objection to this kind of thing?

LB 1 know of no theory that would permit the introauc—_
u | tion and receipt of such statements in evidence,
., i THE COURT: Your statement may show for the record..
| 16 MR, WEEDMAN: But to permit the prosecutor to throw it

¥ | in gratuitously leaves me absolutély helpléss.

B THE COUR®: Thé record shows your statement,

E The People may proceed, Complete your statement.

2 | MR.. KATZ: Thank you, your Honox,

A Ruby offéred the shed, but Shea declined because it |

2 | was too cold.in there.

B As Ruby was leaving Spahn Ranch that late evening

2 { in the latter part of august, the very last part of Auqust at .

% | approximately 11 p.m., she saw a car pull wp very quickly and

% Clem, Bruce, Charlie Manson and Téx Watson, and possibly Bill

% ‘1. Vvante get out of the car. They moved quickly and came around

. ' % ’. go that Shorty could not move freely. Ruby heaitated, and then

CieloDrive.coOmARCHIVES
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1 Valley. . o
. .In that same time period, in the latter part of

{'v-h"'" i -,\:' ,‘;va
(

. left, ‘thinking that Shorty could handle himself since he was

a bouncer,
She never saw nor heard from Shea again., A few

days later Manson and the family left for the desert in Death

1

. August, 1969, Barbara Hoyt, a former member of the family who
~ wasg in the parachute room behind the main buildings near the
ot creek heard late one avening Shorty screaming real loud, The .

‘gcreams were 1engthy and,characterizad'by pain and fear.

Barpara wag upset by this, and in- fedar at tﬁat,time;
Barbara had last seen Shorty alive the same day she heard his
scxeams . | - ,
| She never_heardlno;‘has seen hiﬁ again,

The following day she went down to the creek where :

| charlie and Danny De Carlo, ancther family member, were talking}
| Manson stated,'FSho:ty qommittea>suiqide with a little help

from us,* ’
MR: WEEDMAN: Your Hoinoxr, there is no way on earth that

auch & statemént'wOuld aver be admissible in this court, It

" would be reversible error,

‘ MR. KATZ: I have a brief on it, your Homor.

MR, WEEDMAN: T don't cavre if Mr. Katz has forty briefs,
your Honor, Either we are going to hgve a trial here or we
iare g9ing‘to absolutely waste our tiﬁe.

g THE. .COURT: The objection ig OVerruled QOu may_prpcééd.

MR, KATZ: Thgnk%you, your Honor, |

Mangoﬂ stated to De Carlo in the presence of

~ o

g SN T v En = ?‘ ~
- g , b i "!",r" g bl
£
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| Barbara Hoyt the following day after ghe heard the screams,

"Shorty . committed suicdde with a little help from us."

_ Charlie asked Dé Carlo if lye or lime would get rid of a body.
| Danny daid lime would preserve it and lye would get rid of it.
’ Charlie said they buried.the body under some leaves,

Within a few days of the screams and the incident
witneésed_by Ruby Pearl, the family left Spahn Ranch, eéxcept-
'ing a few such ag Grogan, Who~s£ayéd'a shoxrt time before
joining the f;mily in the désert, and moved to Barkey and
Mever's Ranch in Death Valley. :

MR, WEEDMAN : Xoﬁr Honor, I wonder, in view of the most
incrediblé ppeﬁing!statement I have heard since I have been

‘ practishu;criminal law,. but I wonder if Mr. Katz could slow

RO -*". o

| down. I cannot:keep up wiﬁh him fam trying to keep notes.

THE COURT: Wallf.th? transc;ipt is struck off. You may

L B

| examine the transcript. atwyour‘leisure.

MR. KATZ- Yes,tyour Honor. e

La‘}

As I was saying, within a few days of the screams

~ and the incident withessed by Ruby'Pearl, the family left the
| spahn Ranch, excepting a few such as Grogan, who stayed a

T short time before joining the famiiy in the desert, and mOyed
22 f' to Barker and Meyer's Ranch in Death Valley.
.23 ]

Within a few days before leaving for the desert,
John Swartz, a Spahn Ranch cowboy and friend of Shorty, asked

~ where Shorty was, to which Manson replied, "I sent him. to

| San ErénCiSqo to get a job with a friend of mine who needad
2

help.“ . Swartz replied, "What about ﬁhe job Frank Retz offered
him,;" to which Manson replied, "My friend had a better paying

CieloDrive.COMARCHIVES
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| 3ob for htm.in saphrrancisco.

! de to three days after Pearl last saw Shorty

| alivp she wanttto} eﬁhguae at.s?ahh Banch and observed Sgueaky,
: Sue and Gypay and othar girls with Shorty s dighes he had

— -y % _'

. received from John Eyﬁiela whgn‘heﬁhad purchaged Enfield’s
- white Mercury on July 20 1969, aft&r returning from Las Vegas

.
*-f;'.‘

to 1os Angeles. - Shorty kaa entrusted Ruby to keep the dishes

 for him,

Ruby asked, “Why did you take them dishes out of
that box? That is my responsibility. They are Shorty's."

-Squeaky replied, "He won't --". and then stopped short and they
' stared at one another, aﬂtér‘wﬁich Ruby told them to put the

~13 | dishes away,
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| ena of Augqust 1969, tDe Carlo, hsing the false name of Richard
| Shortly after, De Carlo appeared at Meyer's Ranch where he

; joined the family. In the first part of Septembef 1969, Juan
.| resided at the Spahn Ranch and was very fxiendly with Ruby

. Pearl and George Spahn, had dinner at Meyer's Ranch with Manson,

- Bruce Davis; Tex Watson and Danny De Carlo. Present alsc were

| reslie van Houton, Patty Krenwinkle and other girls, ‘Susan
. Atkins.

. Flynn, while talking to Flynn. Thereafter, the gun was passed

.' gun to Watson, who looked at the gun and passed it t6 Flynn,
B |

. redeemed by De Carlo was Bruce Davis, while he was at the

Ranch area, and after redeeming the guns on September 3rd and

P 4';‘::.'.:.— I - A "‘1. ey

+ 4 -
E S Bene % 3 b
S 7 L fﬁm ' . ""f... L4

Most of the family roved to the desert by the very

a3

2

b s ]

o

e

r.'.J
S

f

Allen Smith, redeemed Shorty s matched -get of guns, together

) - » Ao

- with his attache éase, on»September zﬂd and Septembér 3rd, 1969.|

Flynn, a ranch hand and peripheral member of the family, who

family girls who were not seated at the table, such as Squeaky,

Manson displayed a gun and pointed the same at
td Davis, who pointed the same at Flynn. Davis pagsed the

who. 1ooked clbsely at, the gun before passing it to De Carlo.
This gun is in all respects similar to one of Shea's gﬁns
redeemed by De Carlo,

Also seen with one of Shea's guns that were
Barker Ranch. Before De Carlo went to the Barker and Meyer's
September 2nd, 1969, De Carxlo and Bill Vance were seen with

thos'guns at Spahn Ranch by John Swartz, a cowboy who worked
and asgisted George Spahn in the operation of thé Spahn Ranch.

Paul watkins and Brooks Poston, former members who |

S - CieloDrivecomARCHIVES]
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“Watkins and Poston moved to Barker Ranch, while the family

'; rémﬁined ag.spahn.naﬁch. Watkins and Poston did not see

| Manson and the family until the family reﬁurned to the desert
ﬁ:aé the end of.Aﬁgust or the beginning of September 1969. We

' have reference to the Barker-Meyer's Ranch in Death Valley.

| miner-prospector named Paul Crockett, who was never associated

| with the family,

1 famiiy“hqd arrived at the very eénd of August 1969 or the first
: part of Sépteﬁber to take an Army induction physical at his
 draft board which was scheduled for September 5, 1969. Before
;'leaying,‘hbwever, Watkins had an opportunity to talk with
:mManson:at length. A couple of'aays after taking the physical,
;?Wagkins went to Spahn Ranch where hé saw Clem, Brenda McCann,

| Vexn Plumleé, Bill Vance and Zero. On one occasion a

;fconversation betwéen Brendax, Steve Grogan and Paul transpired,

: killing, stating, “"Oh, Charlie Mhnson told me you killed
f Shorty.

joined thé,family in 196?; who were coripletely devoted to
Manson, severed their ties with Manson in the spring of 1969.

Watkins and Poston lived.at Barker's Ranch with a

”'?aul Watkins left Barker Ranch after Mansoﬁﬁand-the

T

o fg'g Aﬁ‘this time Watking inquired into the Shorty

P S v ) “
§Hr LY TR £ ‘5“'; i
e L L
IR o L J,,\
' ¥ . oS .
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" “You know why,”

| was all bloody and warm and sticky,
- wouldn't die,
Coame kO now.

| & Mttls ways.

;20.':

| groovy. He had bznod all up his axms and spxatmrud all over
_ hin, and he pushed. pm body and thoy stashed the body undex

c:!.m utntad, *!‘nh* 1& was real groavy. We taok

| hi.m oni; for a r&da, ne and Tex and Brice and Charlie took him
’ for a ride and hit him over the head and stunned him, and

‘puliési him ont of the car and thﬁ. him up.
condng to and saying, 'Why, Charlia, why?'

Than Shorty was
Charlie said,
a2nd he stabbed him,

*Charlie had «hli of %a- resat of us stab him, and

| we all stabbed him for a while.”

Clem said thoy got him down and were atabbing him,
and Shorty started saying, “Why. Steve, why?"
Steve said he didn't pay any attention to Shoxty,

| bacause ha knew it wis Just Shorty's ego talking to him: so

13|

he kept stebbing him. Clem sald, “It was really groovy, It
‘ He cm to now, and he

It wvas sure hard to kill somsbody when they
Gﬁazi:ta told s to cut his head off,”

. Sor, -Giﬁ said he got a machetts and chopped his

' hesd off, and the hesd went bleop, blocp, bloop, and rolled

Clem satd, “rhat Killed hi.nl. That was real

>‘r
soos luvu. mf.l !;n» cans back later on and burisd him.
)‘ I i L ‘ é
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smi{l‘t: x haw’;h ju-t; ;ly uhmgn,“é [

Clunt said he smoked & jodnt while the gixls buried -

 him, Watkins asked Clem, “You fsel gullty, lhuh?™

Clem stated, “Yesh, my guilt is just my changes I

| heve o o thrauqhé ;In reality, one héﬁy eould kill apotheir
paby and eat s’ .m.a. |

J{ : *a.nd Clom said that it would be all right. “Any

g -

wm:im :ahuz‘md o imx-knr panch a few days later

ot vhic.*h time he sav: Juan’ ménn, ;.Clam arrived at the harker

Ranch ages upgraxiuhly ant mk Iéxlwixtq the conversation

: a‘h Spahn Ranch, ;t.qa,, tho ni;ddlm d& anptmbtr

BilL Vmci, first came to the Sarker Ranch sres

. around Octobsy 1st, 1965 at which tims he saw Bruce Davis and
" Yance togethor., Vance used the alias; as T indicated before,
- the slias of William Rex Cols and Schram.

Yatkins roturned from & short trip to securs

© supplies, that is living supplioes, and was unable to lccate

Brooks Foston and Paul Crockett who fled Barker Ranch on

: ﬂetotm: and, 1969, going to Shalhom. Watkins immediately

htt the araa in pursuit &f c,'zackaet and Poston.
| In the nmiddle of September, aftex Clem arrived at
the Barker Ranch aree, ﬁxdnks and Clom talked at Barker Ranch.
Brooks said, “Chariie, told me you had to kili Sherty,*
vh.tuh Cléw replied, "Yaal.”
Brooks said, “Why?" Clem résponded, “Hecause

Clem told Brooks the same thing he told Hutk;nm

- %3t was really groovy to :!uit 2ll that warm, sticky stuff® r=-
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| the Blood ~~ It was everywhere. It was all over,®

Qlen said the blood was grodvy and it was a groovy

& feuling to kill.

Brooks left the Havker Ranch Octobexr 2nd with
Srockatt becduse he wanted to stay allve and was in fear Zor

1 hi‘ life,

Clem told Crockett -- I am veferxing to Steve

Grogan -~ a% ¥Barker Ranch shout killing Shorty, Crockett saw
- Davis and Manson with Western-siyle guns which wore ideatiosl

to Shorty's guns.

Crockett lefd with Poston on October 2nd, 1969 and
inforred the police that Hanson and his family wexe back at
Barker and Meyor's Ranch. On Ogtober 1l0th and Octobsy X2th
the Manson family ware arreated, including Hanson, Vanoce,

 Dawviz, ahd Clem or Steve Grogan.

At that time Vance produced a licenps with the name)

. Williaw Rex Cole. After the October Taids at Qnrkugwﬂmr'x

1 | manch Plynn kaw Clam at Spahn Rangh sharpening a machette, and |

this is in the ﬂj.niigr of 1969 «« at which time Clen looksd up

~and said, “If anybody aske yon ahout Shorty, he went to San

Pranaisco,”

sometine later Richerd Daxker, a taenage Loy, was
Hiking with his i’at!m:; ' wiwmuporx he dlscovered ssoreted in
busheés just: ontgid: the ghoai: town of Dalarat, Bhorty's tan
hri«fcasu whiah famrly haunﬂ shoxty*s guns,

e expuct t.fm nvidanct %o show that Shorty never

‘vizited aalaz:at:, Gnlm: wuh bx tha Barkerﬂ-fayex’a anch.

Inoide thb; -;at‘.i:;qhav mta wore checks with the Spahn

0 — - - ™ - - o
s ’ x S
g".-, " ¢ 1 f
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10

u :  seaxch 4n mn effort to locate Shoxty or hia body. Shoriy's

1 cax was found in Decembar 1568 abandoned approximately one-half
6% 4 '

3

20

22

” were Inun& 1!1?1‘3‘ ﬁl‘lﬂ R, ont the' ﬂoor. In “the locked trunk
® waLe two footlockers mntu.ini:ng iII of smrﬁy‘s clothes and
26 |

27

28 .

1287

Ranch adilress fwprinted thezegn, with Gevrge's signature
| purportedly baing the person who sigied the checks. %The payse's
1 name was William Rex Cole, whosa true hame is Bill Vance. '

| other paraphernalia belonging tc Vange was found next to the
‘ attache case. Shorty did noct own such a dase,

| mouth of the wash. Mangon and hisw fanily constantly traveled
 this route to and from Barker Ranch, using dune buggies and

1 dana ‘xl-ih. tH treverse thim zugged and impossible tercain, This

1 | yash was not a regular road and was rarely, it sver, traveled

| By the punite.

13 :

| Manson family, in¢luding Clem, had lived at the end of 1958

8

| #nd the bsginning of 1969, .

v |

] .eiridancu will show, mﬁ had to be towed to 8 girage, Hovever, |
A  after veplacing the ha.tmy and servicing the bx‘ak« the car

‘i was conpl.mly opargblu.
28 |

Also & bhlue sultcasa contalning a checkwriter and

Balayat is located approximately 7 miles from the

Heanwhile; shexiff's honlcide begen an ititensive

block fxom a houss on Grashen Streat in Cauoga Park where the

The cay had been parked thers for months, the

'"‘_ 3hpx1;r‘n keys to the car and to his footlockers

‘possesxsions; othexy ﬁhm !;1; g\mu ;md attnche caxe and an
uxpamiw paix of hoots whmh he J.uvaci and whioh were misaing, |
A palnm print waz lifted from ons of the two
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"1
n | of August 1969, Md:lauly pxior to Manson and the fanily

| moving to 'i:hl dth-ﬂ:. ¥

13

1o
i5 "
16 | the rnt-.um of & g:and Jury indict:mm: in December 1970 charging
| Grogan w!.th the allagad mizder of Shea, sheritf's homicide

‘ deputies took custody of Grogan in :Inyo County on Decermber 18,

1 2970, advising Grogan that he was under arrest for the allaged -

7

18

19

20-

21

22

23

25

{26.

2

I, céh.

1888

'\"».

E footlockers that was found in the iécked trunk and it was found
| to be the right palm print of Bruce Davis.

The investigation revealed thit Shorty had uniguely |

| sdentifianle markings on his body and had sustained severe

| injuries tec his hip, ankles and ribs which wera the subject of
an opam.'\tion. ‘Dental charts likewise revealed sasily

| mam:ingbu geatures and fillings.

N ,, . Lo Continued investigation and inguiries with respect

A

"; i 3 ~

tn‘ ullmpoint;s bunatins nationnuy disseminated revealed
mthlum ’smzey- hak nqb b&un pun nor heacd frok since the end |

Shortg mvcr told anyone that he was planning to
absent hiuult !’m cui.fqmiu permanently.
¥e expact the evidence to show, finally, that upon |

surder of Shorty Shea: Grogan asked how many witnesses testi-

f£ied against hinm, to which they replled 43,

Grogan astated, "I don't know how this could happen

': without you finding a body.” Grogan was told that Gypsy had
2%

driven Shea's car to the Sreshen Street Iocation and abandoned :

_t it; o vhich Grogan stated, "Gypsy told me she ta;kmi with you
."qhout'the car*

G_:;ogaﬁ was told that numerous witnesses testified
“that they were told by Grogan that he had cut off Shorty's head

CieloDrive.comARCHIVES




10

11

e |

13 1

14

- 15 ::

16

17

1B

19

. 20

B }

22

23 7

%

26.
27

23 -

1889

' gb_nt..’tmn

- to which Clem replisd, "People will say anything, and you
| haven't zouud where his body is,"

#
o2 pihan asked whether he had killed shea, Clem

LY

: rcgu%f:iql‘,; "’Y_cm, haven't found his body."

fhank you.

‘*:?_.‘, '!HB GOURTS J:.aﬁ’h ta}m a srmrt recess, ladies and

? - .
'—r“;'” s “*- J’t

} Dq n¢t« di;duu the case at all, anmongst yvourselves, |

' vith any parscm ar pquom or cone t6 any opinion or conclusion.]

| o Vill takela short recess.
MR. uzBﬁm: Your Honor:, may wé see you in chawnbers,
MR, k‘hﬂz After a short yecess, your Honor,
THE COURT: All right.

(Recess.)

"o
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(The following pr‘t.bcéaﬁingn ware hiad in
chanmbers outside the prosence of the jury,)
THE COURT: Now, wa are in chambers at the reguest of

- counsel., The clerk, defsndant, reporter, sheriff, both counsel

| axe here,

You go ahead, folks.
MR, UEEDMAN: Your Honox, first of all for the record I

" would like to apologize for tha rather smotional display that
_ I was guilty of; raising my voice and all in court, It is i}
somathing that I haven't done probably for ten or twelve years,|

ST

THE COURT: Idsten, let me stop you right there, I don't

" taks anything personally. X highly respesat you and I highly
13 |

raspect the district attorney. You are hoth men that arve
A cradit to the bar, o
Y Don't worgy sbout ~~ T am not disturbed in the

turbied.. . 5 LS 5', .

?R,, mm: mn, I npp::cciatzo ‘hhat very much,

P !‘ﬁ L .H' L Y )
. MHE c:oua*z f!! ypn %t ncm*m eand ﬂaiua, it is all
d ‘_v S N

i'ight. X am me worxxad n, bit a.bout it, Just forget it.
R. NEEDMAN mn; g am:rdcinta it,

THE COURT: _*!hut:wiu go fox:‘ the D.A. Go ahead,

MR, !mxmmf{ '"11 tppr.‘eciate yaur ' comments vory much, your
Honox. . |
| Your Honor, in the calnm of fqur chambers YT wounld

respectfully renew my motion for mistrial in ‘this matter on

the ground that among many things, Mr. Xatz has indicated what
. 38 a confession from Charles M¥anson in this case,. ¥r. Hanson,
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TA<2 1| to the best of my knowledge, is not going to testify in this
. 2 " case and therefore such Pﬂtp@zté&‘ confession from Charles
' 3 | Manson is going to have to come in by way of some other
s | witnesk in the case, S A |
| ,, .s LT 1t's certadnly mt..agoing- to come in fxom my clisnt. |

6 MA 3o I would suvbait that 4t 4s, therefore, hearsay. Cases

7 ‘? are loqi;:;n. of.”conz.‘u, p 4 think it goes without any argmnt‘z,

8 that it ia arrzor to receive if evidencs confession fxom co-

9 :; Gefendant in which the defendant on trial i3 not a party nor

mf | & paxﬁj:aipmt nor has acknowledged :.ix ANy WAY.

f H\-t, : | o e it's lornbook law. Mr, Katz has told this
z- juzy that Charles ﬁmson has not only confessed, himself, but
13 has implicated my client ia tﬁm process. I can’t imagine a

4 |, él&a:mé case, supposing that nvidinéa caxe bators the Jury,

. 15 | that is uvarsiblq sxror. |

T 16 ¥ dontt think there is any c;uution about it, and
iz | T would Su, absolutely dlamayed £¢ My, Katx bad any authority

1 | to the contrary om it. | '

. THE COURT:  Suppose you have testimony relating to a
207 mnnpiméy- Bnd suppoNs you have admi_m,lonﬂ or utnt‘m;mts of .
2 Handon that are heard by John Smith, that are acousatozy, or

= damaging in nature, | It wouldn't have £o'be statements of

» Hanson on the stand. It could be statements of a third party
2% | 4{n which he yelates Hansou said th:la, Hanaon said this, Manson |

% | said this, Manson said;this.

26 ” MR, HEEW: :tn. It copfoxsions of sven sdmitted co-
_ 27’_3 cemspirutors am uot: admissible ugainst: a defendant,
. 28 5282 eot:m: ,mll, I don't " I'm fiot preparsd to yule|
" ".v . p g : I
a;{« :;%;@ ' ;5-:5;
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T8-3 i om ﬂy 0x the other at thi.t mim on that, :x ﬁu aixply way
. 2 tﬁat it would geem to me that the law establishes that the

3 1 dcclai:‘a.f.ienn or stataments of one co-qonupi_.mﬁo: are ;dn,iuihlc‘
4 as against, or may bs used against one of the othexr co-conspirar
5 tors, gven 1€ he is the defendant in thiz case.

6. 1 | I ean’t say that I would rule out theé statemsnts. |
1‘ : MR. WEEDMAN: Well, but, your Honor; only if such gtate- |
, 3 . mants are mads during the courss and scope of the conspiracy.
9 ‘ THE COURT: Yas, but yoﬁ see that is what I don't Know.
10 I can't p:«;;u&qu this testimony. This iw an opening statemant, |

w MR, WEEDMAN: Wall, I think - _
. 12 THE COURT: I am unable to reach out that fay and put my
3 | finger and read the mind of the D. A, here,
14 ‘ MR, WEREDMAR: Well; X appreciate your Honox's very fine
. 5 reasoning., and X ;:-:tn:lx;ly see your Honox's point in that

' © | connection, T supposs that in some way My, Katz pay, in some
1w | way, be alle to ghow that a confession from & co-conspirator is
18 | part of the conspiracy. BPut I rather doubt it, your Honors

19 :; THE COQURT: Well »-
w | MR,WEEDMAN: And this was the ~-
21 , THE COURT: I can only kay that I deny the motion without

22 | prejudice to any renswal or continuation or series of renswals |
S

23 | of your ohiection, Ii: xay be constantly made, I deny it

w | without prejudice; ‘a,nd we will procaed.

2 m, mbﬁm: Youxr Honor, I had, of éourse, intended to
s -mkt m openi.z}g" itlt!ﬂ!;ﬁ-. @_1 i %t s
| 21 " g courd ! 'on)’ yu.-f Wit about that?
: . 28 (I MR. mﬂw; ;'ﬂg. xlts"a bguning statezent has lefit ne

! i r ‘l
.
-.,,,,.' S - ,Y »
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| some rather difficult decisions to maka with respect to whether|

X nhonl.d oven attenpt to mma:: gone of his contentions,

THE COURT: Would you like. to hold it. up until you put
On YOur own cése? ‘ ,
. MR, WEEDHDN:y Well, I would like to walt untdl 2 ofclock

i nm ny mning statement, your lionox, |

THE COURT: 'é.ll right,
MR. WEEDMAN: T think Mz, Katz has said so much to this
Jury that as a matter of tactics alone T really should make

| an opening statesent 4,&1: this time,:

T™Ha Cﬂﬂﬂ‘l’t ¥ !lel e
fmi; mmm; But —w md I ax preparad to make an bpam.ng
R
itams that m.@ xata hdié;tmi ¥ox exmp,u, I am going to have

t;a wrontle w;ltl; s L AN qain,q tn ‘have to wrastle in my opening
f K [ i ‘;. n

- %0 pressnt a dnfnmsg' to q‘tutmtil anegadly wade by codefend~ .
, ant.: when my client wun’t even presunh de, as a matter of
‘ zmt, vhen nppmntly NO ONG Was pxuant other than a progecu-

2 -} tﬁ.@n witness, .

X m’y ahoo“ not even to t'.ouah upon those. ©On the | |

- other hand, 1 tay fesl cokpélled to say something in my opnning‘:

statesent,

MH, KATZ: Your Honor, I tml Mr., Hndmn'l request is

axt.rm;l.y reasonable, X think that he probably in a sense may j
’hama‘ buen taken by -suxprtks and accordingly should be given at |
loast till 2 otgléck. I have no objection, while I have
witnesses here. ‘
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THE COURT: - I i dnclined to agres with you.
MR. KATEZ: X have no objection to deferring it until this

- afternoon.

© | 9HE COUAT: I have no objection., I will give you until

2 o'leclock,

| I will tell the jury why, though, that you want to--
MR, WEEDMAN: A little additional time.
" THE COURT: That yoa want to be ready for your cpening

1 wtatement, and that you am antitled to the time,

That is a fair statement, fsn't it?
MR, WEEDMAN: Yeas, it is, your Honor.
¥hile we are gathered in chambers, your Honor, it

might be appropriate to mention my x":oqrd for an investigator.
| miully, the courts have alicved a reasonable fee. I had in
ﬁ;f'ﬁind,,yau:-ﬂbnqx. the sexvices of u_prtvai& investigator for
the.-'mtgcrn that I requirs, cxternsive as tlioy axve and inmportant
17 ‘aa they m:m' would not excead £1,000,

18

f X-do not want to commit -~ I don't want to comsit

| an .'l,mfeutd.gnﬁor for this job ==

- _T

'.t'n.';: COURT:. Without knowing whexe the money is coming

4 . . o
EE :rnm' PR 3t e

. i;

- . 5, e fey) .-l .
Mm mzm: wiﬁhoﬁt’knfowing that he wonld be paid a

- vary reasonable.fce, you: Honox.
24 F

THE éOUR'H : uhit have the courts baen anowinq? where is

I you:: cade accticm that p-m:l.ts it?

-

" MR, wm:nmz Hell.. it would probably be just a part of

| ?871! ‘

"PHE COURT: Xncidentala?
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1 . MR, EA¥Z: I can say this, your Heror, that I had

Q | experisnce with this with Mr. Harwick, who tried a thise-month

s | murder ¢ase with he, when he nasded the services of an

4 3 investigator, The coux:_t; authorized his tﬁp‘loyinq. an investi-
5 | gator, with the understanding that the county would reiuburse

s | him;, the idea befng that this was certainly lagitimate and that -
7 | it was somathing not being done for an arbitrary ox capricious

-8 | purpose.
S THE COURT: Well, did the auditor mfun the oxder?
10 -:; Was it paid without any qmttipm .

i | MR, KATZ: Oh, yen. _

e | MR. WEEDMAN: Well, I would, of courss; submit to the

13 | coupt a detailed statement from the invostigator as to his
U | pkecise 'hﬂﬁrﬁj of gourse. |

5. | mtw CQUR‘!; ¥ou do that, I will authorize you to do
2164 :_"Ehaty ‘
T LR HR. mmzm: and i:he nature of the inﬂtt:l.gation.

AN

toa | ; e 'rfm,“tom; =20u nm' romdon't axpact it to be over that
I | amount o! momy? ’

20 Bl | rm, vz!:m;gi ;h, your mmor. ghould the bill even begin |
21 ; to lpproach 'Eha ﬁ.qura, I will inform the court. "
% m cam: mu 1=t'.1uan you can come into chambers on it,

2 | AlL right. o |

2% ’ MR, EADZ: 1 wish to apolqﬁha Just in the event that

" % | the récord reflects any, shall we say, persomal remarks wade to
» Hm #uﬂmn_;- though I don't believe I 4id make any such on the
R | wacoxd, |

s THE COURY: OR, no, don't worry sbaut it,
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1] MR, WEEDNAN: I'm afraid I was carrying the ball as the

5 | willien rat-.hcr than Mr. Katz this morning.
3 | - THE COURP: Don't worry about ws. It takes wors than
p that €6 irritate wa,
5 - : ALl right, we wiu go - over unti.l 2.
6 . “, : - {The Eondw:lng proceedings wora had
7 ‘. o ~'4n open court out of tha prhuau of
8 © o+ the Jukys) .
| 0 { | THE COURY: o, gmtlmn; we 4re back in court, The

w0 | ﬁwﬁnﬁmt, Hr, Grogan, is hexa.. The dnfnnamt*a attorney is
| h.ﬂ. THe district attormey is here, Bring in the jury,
2 | shariff. |

'[;"

187 | tht pimnatu.

13 | (The tolloﬁiﬁq* procesdings wera had
14 f;‘ : in open courts) ‘
-;5 ‘ THE cqum; How, qunucﬁcn. gontinuing my statemant,
16 *:'hp datcn&lnt* tnﬁ all counsel ars here,
m ’. . _ *lﬁ nw’ have all the jurors in the courtroom, plus

P ;'.:u o T ﬂw”m:ﬁa and qmtlum, the People have con-

» a&uﬂ-d« tl;.ir epcninq -tatmnt to yoti, what: they expect to

2 ;am\'n to dqtnbush, in tho:l.s: cass Agni.mt the defendant. That
2 :tr a mn:l.ng ct;utmnt. ‘It s a statement of expectancy.

.|  fothion T 'depast; thitgs, you'll just have to bear with |
% j:'-m, I may repeat things a number of times. It is not. that 1
5 - don't realizme that I have sgi«: it, buh I do it for a purpose,

. f ' . whis was & statement of expectancy, and it is what
e thg reoplu aXpeat to establish. .
: . Kow, thw defehdant hns 2 t;.ght. 6 nake, ¥ I have
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2

| otated, m opelifng statement o you. The statement cin be made | .
now. Tt coudd be made at a later time. I balieve the ‘
'; defendant's coungel desires to make his cpening statement on |
' bahalt of bis ¢liant not when he puts on hin side of the case

| but. at g!,ﬂ.l tine, Hhich in his xight to do. He wants to cmn;'

and direct hi.u ptumﬁt propsrly, and thersfors he deusizvesn,
.| &nd vexy properly %o, a 1ittle time, Hather than to say to go '
. ahsad and make the statement now, we will go over until’
| 2 o'cmck flor the th!mdmt's opening statement,
. Have I stated that correcstly, Hr. mudun?
HRQ'HBEW: Yesx, and thuik you 120 uuch, your HOROY .
THE COURT: Wﬁfﬁ:&, do not digcuss the cnu‘or:. cone
to any opinion or cenclusion. |
, | Eindly :‘ct,utﬁ pxoupi:ly at 2 6'clock, and we will
| procesd. |
We will be in recess until 2 o'clock this aftexncond
:. Thank you, folks. |
_ {The noon recess was taken to 2 oalock
. Pete OFf i:hu sams day.)
SIT L
e “{; ?
, RN
Fial - R
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20 .b?lackbmd as part of ny op'ening, statement. It is a date

2 i ':vrhi;ch X feel is a very useful one,

% | you any more,

2

25

- ‘mbre. I wam: tha alternates o watch you. ‘Won't that go back

ar [

FOT e R . T VI

.against Steve Grogan.

‘here. ' People's counsél is here.

T N e | l . . L. 1898
ms HNGEIEES CﬁLIFORNIPL, TQESDAY; JﬂLY 20, 1971; 2:00 P M,
T ot 3 ; 1t Yy i

' A SN vy Loy 6 '

THE COURT: Now, géantlemen, let's proceed. People
The defendant is here. The defense counsel is

You can bring in the jury, sheriff, please.
THE BAII-IFF; Yes, sir.
. {The following proceadings weres had in
‘open court withﬁ,—ln ‘the pre'sancg of the jury.)
THE. COURT: Now we have all of our raegular jurors in tht :
jury box, plus ti’se three dlternates.,
You may procead, ‘Hr, wéedjnhn.
MR, WEBDMPN ThanK you very much, your Honor.
‘ THE IZOUR'I‘- ‘with your statement. .
MR, WEEDMAN: Judge Call Mr, Katz, ladies and gentlemen
of the jury md our altexnate jurors as well;
T would like to beglu by writing a date on the

THE COUR';E. I will make one interruption. I won't bother|

MR, WEEDMAN: Surely.
THE 'COUR'}.‘: You might push that back, the other end also -

a little? . . | ,
All right, I can follow you, Now, I can follow

oo Wi o 1 4 CleloDrive.CoOmARCHIVES
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1 | You.
. . 2 | | | Can all of you sae? |
3 |- MR, WEEDMAN: Then I will step out of the way, your
3 Honor. ' .
5 | ' THE COURT: All right..
6 - , MR WEEI'SMAN: L‘”ad-:l.es and gentlemen, the date is

. August 16, 1569 (w:itg.ng) ‘2nd T will write another, at

}“!z

s | léast &. continu:l.m} ‘date underneath this which T think will also

i‘#lr

s | be useﬂgxl. i
o | U I*am tr,y;ng ,} axg’hl.l; ~-:- {thei‘a is August (writi‘.ng)

n | and this is Sapt:ember, :Lf you will.

»

= o

e | . We will’ a‘mae -Ehoﬂ’etas soon as I have concluded

*.{a:- -

13 | my opening stutement. 'rhe first date, ladiea and gentlsinen,

"tqﬂr" "

6| Rugust 16, 1969, i.s neﬁ 2 ;lt,{-.a Which we axpect. to show is
. ) 15 -"_ going to have a substantial relevance, hut it is, I subnit, an
16 a;:tr'qmely convenient date for you to or:l.en:!: your thinking with
17 réespect to my opening statement, ‘
18, | . The datés that I have written undameath here, of
B course, August 16th to Septamber 1, 1969, represent the period
, 20 of time in which the People are glleging that Mr. Shea was
21 | pumpdered and not only mu:derad ;buh murdered by my.client.

10 £fl1s 22
23

4

26.
27

. B’ »
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10 fqany of the w1tnesaes on whom we are relying for a deferise

1

B‘j:tha prosecu%pr's allegation, but wu-axpect,to show that the

'“‘i}allegation,fif yﬁn wili, 18 of August 16th to the lst of

1 E;Septgmbegq;yﬁ%ﬁ {?e,gxppqt-gp¢ahOW‘that virtually all of the

.Jﬁ
18.

20

21

26

2T

i
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’Laéias and gentlemen, my choosing at this time to

 -mak¢ an opening statement ~- this is not what iIs ordinarily
Z-aone-in the defense of criminal cases. Perhapa you may have
| divined from my earlier remarks, remarks this morning, that I
. fee) that now is the time at least to orient you, for exauwple,

:,with,reapact to what tha defense intends to prove.

Please bear in mind that we do not intend to

:_actually put on a defense, that is by actually calling witnassel‘

: for saveral'weekg. The prosecution will, of course; be caliing

ﬁr ' a

ﬂf;anring that.sevarai waekﬁpariod of time.
1t

i? mhe hiue.' wu?expeht.to ghow ~- it is cbvious from

| evidence in the possession of the district attorney's office in
7 | connection with this case was in their possession by December
| 1969, and yat my client was neither arrested nor chargad with
v |, , ﬂ

this offense until amost a yadt'later,

Wa expect to demonatrate that it is extremely

| ateeicult for us to go back that far and gather up relevant
:;jaﬂidaﬁce. T am not saying this to you by way of argument. I
% EQamLSafing that we expact to prove this ma'part of our defensa'in:
* | tnis mgttef. Wa will show and we will demonstrate that it 4s
.-:eall& Charles,ﬂﬁnion:who is on trial heré, and it is the

| attitude oﬁ_thgad;gtrict.ﬁttbrncy‘s o!ﬁtée that an&ona who had
}ava;=beén associated with Chagies.nanson must be guilty of some

__férimé'and wilith vigorously prosecuted, irrespective of the

¥
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evidence or the facts that are :l.n the possesaion of the
I ‘distric{: tttomey's of.fice.

: 'Et__l;ing, not all as you will see, but virtually everything, that

"Hwe: are going to present to you as a defense are things which

- old, He turned 18 in July of 1969. We do not expect to be
n | eourtreom. We don't know. We cannot tell you if Mr. Shea is
u-| dead ox alive. o - ’ |

ing. Mry Shea,“.w'qs a stuntman, Mr, Shea was not even a well
{ employed, a dibn’i;l,ntantly enployed, cowb‘oy. He was an itinerant |
'-:‘-'handyman,* ;ﬁ: ‘Yast. He held no steady jobs,. He had no job for
any pﬁr:lod of time that we are avare of that lasted more than
"171-3.{'1,8 ‘montH ‘o’ two*‘ A PR
stunt work. Re will- Fho?w thut it is almogt an absolute require-
| ment to be a membar of a Hollywood union in order to work as a
stuntmarx. o s

pictu:qa,f vas kind of a pickup nonunion man working ‘éutside
’ 24 :
| from learning his craft, in the many years that he represented
| himself ag & stuntman he never learned emough of his craft ko

| r¥eally be & s‘t‘tmtmaﬁ'a, and the,réfor,e never was psrmitted to enter|
1 the stuntman's union. |

c’ '

We will £urtheg_r dempnatrat;el that. virtually every-

the district attornay's office alrveady knows about.
. As Of Aygust 16th my client had just turned 18 years

able to have Mr. Shea walk through the rear doors of this

wa‘cjo not know, but ‘v‘ie‘ do expact to show the £ollow-

.. o i
3 ¥
4t Ty R

m was not a member of any union which involves

¥ T v ¥
F] . b FI ! . :;..‘ ‘

Mr. Shea, insofar as he did appear in any motion

union requirements, union agreements and union contracts, Far

CieloDrive.comARCH IVES
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#11 - Mr. Shea's income, because of his irregular employ-
. ; | ment, was also irregular. During the time that Mr, Shea was
;' | in and about the Spahn Ranch when embers of the Manson family
s | wexe there, we will demonstrate that Mr. Shea,. in addition to
s | whatever pickup work he may have done for his room and board, -
6 .-was selling pomog:faph;r and pornographic matarials. He was
‘ -; carrying a.rbun& a;u; di;playing for sale such itemg as artificial
g penises,.'som of which wara aven machanically, electrically
9 :activatzad. Ti;is ia gvhat: thq *man was reducad to, or this i
10 | vhat the man did’ ‘that is, as well as every{:hing else you may
1 f;_hava heard from Mr.;!(m:a,by ya.ir a! making a living.
12 . ' After 1965 having had th::ee children by his first
1B | wife, Mr, Shea néve% saw thése nh.&ldren again, never manifested |
1 | the slightest bit of interest in these children.
. i5 . , a‘j.may .Bahnock ¢+ & witness whom you will hear here,
. 16 met Mr, Shea in 1966. He met Mr, Sbear"a; new wife, .
| |- Mr. Shea's new wife, Nikki, also known as Magdalens,
‘1{! :'Maqdqlene, Shes, he met in the latter part of May, 1969. She |
"1 J'was working in 2 c¢lub as a toplass dancer,
20: | ' He married her a little more than a mornth later.
2o | He married her on July 1, 1969, .
2. : Noty, Jimmy Babecock met Mr, Shea's new wife and he
2 | will tell us that Mr. Shea was at the Spahn Ranch when he needed
% {.a place to sleep. ' That he was no't at the Spahn Ranch on any
2 ’:pamanent basis at all, |
% Ray Paryott —— how, these are old friends of
) 2 | Mr. fhea's -- Ray Parrott met Mr. Shea around 1964, He will
. 28 tell us that Mr. Shea and one Lance Victor stayed with

CieloDrive.cOmARCHIVES
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12

; Mr, Parrott in 1968 for about four months., Never paid their -

' iént, That in August of 1968 ~~ this is about a year now
}'ﬁefore-the~dates that‘we have up there oh the board ~- Mr; Shea .
| went to Vallejo.- And'he went up there with Lance Victor, and

’ he,worked in what ﬁhey call the salt mines., This is part of

p 1

. the QQslie Salﬁ Company.

. ﬂa # That the xegular,seasonffor this kind of employmentk

"Lt the salt mlnes runs‘from Sepéemben thxough becember., So

Mr. shea went up there in~hngu§t of 1968 approximately a year ;

.."i"’-" ‘

. befcxe the dates that we Have up there now.

At‘that.time qr shea gwned an old Cadillac, Hé
.;: -&‘

did not take the Cadillac norﬁh to vallejo with him because

i‘it.needed brakes. $So he just left the car.

Now, Augﬁst l6th -~ this ig the date that there

was a police raid on the Spahn Ranch, August 16, 1969,

i Virtually all of the so-¢alled members of the go-called Manson -
N ' '

family and.qthaf persons who just happened to be there were

we will show that.no charges were filed as a result

' of those ar:ests oﬁ those persons. That it was a,haraasment,

; investigatory kind of raid,

Everything we submit and intend to show, really

rgvblvesﬂarOund this August lé6th date, gﬁd I shall refer to

; that as the raid on the Spahn Ranch

.Now, the day following August 1l6th, Mr. Shea told
ng Parrott, whom I mentioned;a.moment ago, that he was going
to Vallejo to again,work salt mines. He had been there the

wious year in September.  He was going up there in September

CieloDrive.cOmARCHIVES
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12

13

i4 -

16

o | @tive this car, this car that he had kought from John Enfield
18, -

19,

20

21

# 1" others, that he intended to go to Vallejo to work the salt mineg

24

-

26

27
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. of 1969.

mai. named Johi Enfj,eld.. Ho bought that. car July 20 1969,

e never paid for the car. Further evidence of what we expect
‘| to show that Mr, Shea ne,Vér réa‘lly had any‘monay but he relied .
'-~to some extent, .aftaz; his marriage, July lst, on his wife's

g eaxniig_:gs'. , Tha,t hz w,as continunlly and consta.ntly short of

| 1969, rala of the Sp&hn ;nan;:h ‘a3 had seen him about two times
'a week since th.ts august .'I.Gth raid.

© Mr; Shea had been drinking. That he was cursing and was making|
S5
"ching to Mr. ﬂumphrey. He told Mr. Humphrey that he douldn't

“a month before, until he had gotten his brakes fixed.

; -recﬁdvergd, that indeed it neaeded brakes., In other words, we

~e¥pact to show that Mr. Shea told not only Mr, Parrott ¢ bug

: again and that he didn't take his car because the brakes didn't|
| work, which was exactly the situation that had océurzed a year

|. the brakes dian't work.:

. a very bad temperamént and to be a heavy drinker. ie was known

Now, Sheain the meant:l.me had bought a cer from a

N?; ,f one Killiam Hupplirﬁy he;d known Mr, Shea eighf:

& ‘ o
Yo ‘\-'.'l # ;,-vo

‘Whan"-’hb Last saw Hz.. Shia, he will testify that

threats against persons. But he alsco said an interesting

And the evidence will show that when this car was

before with his da.dil],gc. He didn't take his éadillae bacause

My, Shea, by numerous witnesses, was known to have

CieloDrive.cOmARCHIVES
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| a:time.'

to have had many fights, often with more than one.berson at

And on one occasion he actually threw a knife at a

| persem at the Spahn Ranch with such force that it broke the
|, knifa. '

He told Lance Vigctor, the man that he had gone up
to the salt mines with the year before, that he intended to go

-dp to Vallajo to again work the salt mines. ' b

Now, one Muriel Quant, who had known Mr. Shea for

'v'ﬁany years, talked to Mr, Shea as late as September 13, 1969,
2nd if you will look at. this date, Tadies and gernitlemen, you
~ will seée that Septémber 13th is way beyond the date where

the People are allaging that Mr, Shea met his death at the

hands of my client, And Muriel Quant i3 a prosecution witngsg;¢

1 might add,
.l
i
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12-1 1 ‘f. : ,cn:l::iam Binder. . Again, she and her husband
. 2 estranged dur:lnq “thig’ period of time, But nevertheless she

3 | and hurfhuaband, 1ong frj.endv of Mr. Shea, she will testify
~ 4 | that Mr, Shea was uptight about his relationship with his
5 | topless dmcing;wi.,fe y but not ,hecausa of her dan¢ing. 8he |
6 |1 will testify thai Mr, Shea_‘told her that his wife, Nikki, also
7 known as Magd;:lene, had gone back with another man, and that
8 | Nikki, or Magdalene, had told Mr. Shea that she fearad that
9 | her Negro boyfriend would .kiil- Mr, Shea, and that is the
10} ‘reason th'gt she went back to her former .b-:nyfriend ) leaving
1 | Mr, Shea. ' '
B . Bearing in wind that she had married Mr. Suea

B 4 July the 1lst, 1969, so she was with hinm about six weeks before

¥ | the separation. Shea wrote a letter to his wife, Nikki, and

. 1 accused her of walking out on him. BAmong other ‘things, he
6 | asked her to forgive “a poor fool for drinking,” and in a
» o | strange way he asked her to come home to him, except there

L wasn't any home

» | M. Shea had no place of residence. He was living

R _out of his automobile from time to time at the Spahn Ranch.
2 wez cannot dmonstrate whers he was during all of this period

= of times, but we -«111 show when he was at the Spahn Ranch he

% was living out og his autenmobile.

. Now, when Nikki retmé@d one or two dayg' after

| august the 16th, and T hope you will begin to see why August
_ “ | Bear in mind that he had already indicated to some persons that|

.' 28 Y

‘he was goi.n‘g up to Vallejo to work in the snlt mines.

} 1
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122 1 | SO :ar as wa can demonstrate, Shea made no attenpt

z | %0 contact. his ;aj.fa after August 16, 1969, and yet witnesses,

g%i

-3 . o:E couru. #are in contact with him repeatedly following August

4 51969. bne ©Of them was as late as poasibly Septenmber 13th,
57, '"i g9, vy, r T e

T ‘ freg a1 ;“ -4 -
6 | N How, with regpact to thess guns that figure so

7o) praminently in t.hi.ar ;ﬂti:er. ; Me. Archihalﬂ Hall seld theae

R

s | Iﬁ:alian~mafie Frontﬂ..:r.‘ Colt «45 long Colt rqvolvers to Mr, Shea.
9 | Mr. Shea apjgarehtly 168t 'seme Kind of photographic equipment. |
10 as partial paymept for these things, promising to pay Mr. Hall

o promptly. ) |
=) ¥Mr. Eall never heard from him again until almost a
B vear later, until August of 1969.

s N Shea called Mr. Hall and told him that he would

15 f;’ ¢omas by and _'p'ay off the b‘aj.a‘née owing. This was about the time -

16 that Mr. Shaa‘;‘had already pawned these guns., He was B0 broke

1 “lthnt‘: not only could he not pay the balance awing on the guns,

18 he had to6 pawn them in order to make money even to live out of |
¥ his car, He had to pawn theésé guns, and he d4id pawn them. For

2 | his beloved guns it was not the f£ixst time he had pawned them,

a We expect to show, ladies and gentlemen, that the

2 peopla will not meet their burden of proof with respect to the

% | corpus delicti of this crime. They will not convince you that

2  Mr, Shea is ﬁghd, number one, or that heé died as a result of an

2“5"j»-unlawfu1 act of another. 4
! | - Judge Call, of course, will rule on the receipt of .
21 the avidence in this ‘c’aﬁe. You will be told that no. evidence
% | of any purported admissions or confessions or anything of that

CieloDrive.coOmARCHIVES
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128 1 MR, KATZ: T will ohject, The law is slight evidence
. 2| of the ¢orxpus dslj.c’t:l;,' after which admissions come in to

54 fortify the evidence; I will agk that cnfmiel be clited for

4 contenmpt of court,

5 ) “PHE COURT: I will let your statement show. I won't go
®'{ turther into it.-

T Your statement shows, You may proceed,
N ' MR. KaTZ: Thank you, your Honor..
9 1 MR, WEEDMAN: We will demonstrate that Charles Manson,

¥ | the awful Charles Manson, neve¥ preached prejudice against the

n | Bflack man. Charles Manson andmy, but not all, of the people

who were with him firmly believed, believed passionately, that

*® | the black man had suffered so much at the hands of the white

B, " man that a revolution was coming, and in discussing this matter;

. B ‘:.:h,esa people pointed out the kind of revolution that has.
| 1 ‘already taken pJ_.—acn;, The revoluﬁ.{on, the emergence of the
t 1 black man as a viable, equal citizen of the Uni.fed Statas,
18 Mr, Mansonl, including my client, meérely wished to
i av;id tix'e: confrontation h;lt.waqn the black man and the white '
20 1 man, Whether ﬁhe‘y wera mistaken in their judgment of a social -
- phenomonon or not, we' dq not intend to develop. We do internd ‘

| %o show you, hcweveri, ;ttxat. Mr, Manson did not at any time
%3: | preach prej-uaice against the black man, and indeed, we nnt:i.--
* cipate t:al]f:l.fng, of course again depending upon the People's
® ‘: evidonce, but we antiéipate c:alling‘ ceré&in persons of thisg
j—: " minority race with rf:.s;%e?t to aitia;t:mentn ;nd attitudes exprnsseél
® . to them by other members of 'Eha Bo-called Manson family.

‘ We wilj. show that Manson was not in the gense

’ i \ :t i
'-zﬂ . f'- S ".' * ¥
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| apparently promulgated by the district attorney's office the

leader of this group, but that members, so~called members of

the so-called. group, often violently digagread with My, Mansocn,

| that it was mostly a rap session, mostly talk, that the
5_-ésben€1a1 fhaéu:e‘bf this group was that they were hipﬁias,
1 if you will, that wanted to get ouﬁ of conventional society,

' who wanted to live aloné and be left alone.

We will show through witnessés that Mr. Shea was

'1 geen long after‘September l, 1968, by at least two witnesses.
ié The first witnqsa, ‘a man, and I will not name him at thia

1 l'timc. He is our witnésa, and I do not intend to give his name |
:‘-to-the district attééﬁéy'S'office. He will testify, and ke

'unshakdble in his;testimony, that he saw Shea in January of
i

1970 1n SaP Fxnncisco.

‘;‘&

G The sqcondtwitne?u, 4 yoman, “saw him sometime aﬁter'

| that. T willizotfriams. that Whtrsss it ¥ifs tine.

We will. ahowyafgi;matively that Juan Flynn, a chief

. prosecution witness, li;d when he testifiad bafore the grand

jury in connactign with thia aase.,, “

1 L i

We will ahow that same Mr. Flynn was a constant

pérsons, and that his entire testimony is shot through with
fabrications, lies and fancy.
We will prove that Brooks Poston, another priﬁa

* prosecution witnegs, lied to theé grand jury. We will show,
- difficult as such evidence is to gatheil, that Mr, Cruckett;

a prime prosecution witneass, the same Mr, Poston, and the same .

, Paﬁl-watkins,'were paid approximately $15,000 for their
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‘wants to,

7
f_-,,p A H !“.;"l',

| revelations about Charles Manwon. .

we'wi;l show thpt Panx Watkins, the same Watkins,

) was paid $1000 for posing with a capa in a room at the Barker
} Ranch. He was paid $1000 by a photographer.

That is the interest in this case, and that is the .

‘| interest of My. Crockett, Mr. Watkins and Mr. Poston,

We will show the gtatements allegedly consistent

with their testimony, coming from particularly Sergeant Paul

| whiteley, who is the investigating officer in this case, wers

| never racorded. That is, never taped. They were never signad

by any of these pérsgnu, and indeed the reports which contain

- these statements are dated over a year later.

We will show that Barbara Hoyt was a runaway, a

user of LSD, &n& that her parents threatened to put her away,
. that her testimony is fanciful and not worthf of belief,

Al Springex an&-bannyrba'Carlo, prosecution

- witnegses, were members of a viciéus gang of Hell's Angel's

type of motorgycle bums, thie&es, call them what you will,

* They are prosecution witnesses,

. My client will testify, qhd among many things he

:i will testify that he made none of the statements attributable
2 | 4

-t6 fim, the statements that you heard from Mr. Katz.
Therdafter, my cliant will be subjected to cross

"examination by Mr. Katz, and Mr. Katz can ask him anything he

Finally, we intend ﬁb‘shaw,that the prejudice,
the pressure, the political ambition of the district attorney's|
office has lead my client, who just had, I beliéQe, his 20th

CRURTINS S CieloDrive.com ARCHIVES
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'birthday a few days ago ~- brought him to this court, and

.
2 the'd£8tric§ agtorney5a-o§fice is determined to conviot him,
‘af'j &nd thay don’t care how,

4 Finally, among many oﬁhe:, I hope, interesting
5 ihings, we will show that awtemporafy deputy sheriff, not
;_ the balliff-ahq.not the temporary bailiff nor regular pgiliff
7 f’hefe;»buéwa ﬁamgorary'ba;liff appeared hers ona day and was
azé seen going'throﬁgh my personal papers while I left them on
9 i‘thg_cbunsei table while my back was turned, T was out in the
lﬂq f hall‘tﬁlkingj probably ;. or getting a cup of coffes, ‘
u | Therafore, we are going to show a vast and
12 ﬁ.straihing'inﬁe:eat on the part of the district-attorney'a
J1§~;.q££ict to deény my client even the most eleméntarf fair and
14:f;qon~partigl trial,
B &hﬁnk you,
16 THE COURT: You may proceed,
17 |
1 = DN
{ o T r:f? .
o |- <
] LA .

-m" ; Lo i":#"f. ﬂ?‘;ﬂ ‘:';H §f
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13~1 1 f" THE -COUR'L'; .‘You may pro‘ceed;

. : 2 ; MR, KM‘Z. Your Honor, I would wish to approach the -
| 3 bench and maks some appropriatg motions as a reault of the
4 1 inﬂamatory xmarks by Mr. Weudman P 4 wani; this natter

§ | refarred to the State Bay, your Honor, |

2 N MR; WEEDMAN: Well ==

7| ' TEE COURT: Step up here.
s | MR. KATZ: Yeas,

9 THE COURT: Céms in here. ,
ool (The following proceedings were had

1 o " in ohmerizj) |

2 [ THE COURT: We are in chambers. Defendant is here with

13 | counsel. GO ahead.
3 4§ MR, KATZ; Yes, your Honor.
. 4 15 | , . I-ftyon will just give me 2 moment, I am absolutely
16 | ;lgbckad, I am absolutely app,al;[‘ed at the degrading, misleading,
y o "1 dishonast, unﬁthlﬁal. .bpaning statement made by defense counsel. |
| 1 | Ho acoused this office of ¥iolating one of the most sacred
19 ", ‘f:eaponslbuities any prosecution agency can have, namely, for
0 our own political purposes that we are going to prosecute an
"o ~ innocent person.
2 o . I have never heard any dcfense counsel at any time,. |
2 .; other than I;ving Xafiaxrek, make that k:l.nd of a statement In
2 open court 1‘1 £font of a jury, your Honor. This reference to,
*{ tor eaniple, Mx, Shea selling some pornography was not only

26-,* - tbtally hncglx}cd ’for, lgm; whas no rela\ra.nce whatsoevey but to

. W
2 prejudice, inflame i-.he minds oﬂ‘ th& jury. It has absolutely

. 28 |

-noth':l.ng Whatggqux:-’.‘ 6 do Wﬁﬁh whether or not he is alive or

-
>
4
3
-

N
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- 13-2

-

.j he is dead. Whether ﬁr.-. Grbggn comnitted the act or whether
2 he did not. ‘

& , M. Weedman shocked me when he made reference to
4 [ some purported evidence whereby somone went through his
5 briefcasc%, nmly, some type of sheriff, and with such boot-
6 j"' stzappfx}g :attempt, he tried to connect thai: with some afforts

't

e

o 3
SR i;ﬁ ‘the prosecution, uuggestinq to the jury that we would do

IR ¢ anyi:h:i.ng :!.g" order to, saoure a. convlction.« I have nevér heard
o A A -

% | suéh accusations, such blatant accusations in my life, your

‘ LN +
: e, *‘-.»1'“
10 | Honor. ﬁ:—.* IR

*
-.'i*

n ‘ And I apprnciate your giving me the oppartunity to
= 'expreas mygelf . Bui'.* T c}m't tell you how appalledf how shocked |
1B 0 Y am. I am asking the cfourt to admoniah Mr. Weedman to make

1 | no furthér remarks in this regazd m:' to makea no attempts to.

' | presént such evidence that is so inflammatory, highly

16 pr:ajudicial, and which has no heax:ing upon the course of this
Yol dpial.

B THE ct‘)URT':-‘ Well, the opening statements for both parties|

| have been made, éo we have passaed that situation.

| The néxtj. thing iz to the testimony, gentlemen.

2 The more any situation, right or wrong, is played

% up; the more aggravated the situation is. I suggest we move

B | forward. Both statements are made. The People have made the;i.r:

o Btaté'ma:it. Def.endant has made his opening statement.
' Now, the question is the testimony. I think the

26 . )

" | moxe that you accentuate any situation, no matter what it lia,

27 | '

: " the more emphasis is given to it. I auggest we just go ahead.

2 : .
’ MR. EATZ: You are xight, I don't want to make any

CieloDrive.COMARCHIVES -



1915

13-3 :‘sta.temdni;s in front of the jury.

| % "A  qHE COUkT: Your statement showa. This is the place to
3, show it, right here, So lat's go ahead.

s | . MR, KATZ: All right, your Honor.

5 | THE COURT: Now, thexe is another thing, on our three

6 alternates, gentlemesn. Do y;cu think we better move them out

7 | of that corner a little bit?

| g f - _:"HR. WEEDMAN: 1If we could, your Honor, I think it would
> | be & good idea, |

w | THE COURT: All right.

n | T.will get on the bench, and we will work it out

1z | eight the::e. F:ank, 3£ your faot dcesn't huxt tno wuch , im
B, w}.llg gat you to help with a chair there.

1'?’ PE THB CLERK ¢ }es, sir. . -
15 of m COUR';: Alk r:.tght.‘ ,Lét’s go ahead.
6 | o ;(ﬂ?he fol].wing p:ocandings were had
n j.u opem courtﬂ
B THE" CO!.IRT., Wu .are back in cpen court. The defendang and |

-vf‘ '

¥ | the cgsmul are here. A11 jurox:s are here.
<% | . . I am speaking now to our alternates. It is
2 important, of course; that you see everything and hear evary~
= thing that gogs on. I wonder 15. wa took the two of you, those |
2 ‘.' in the back, kind of brought your chairs up in soma fashion
# | here where you can see all and have a better raalhation of
% | averything rathey than be buried back there,
% ’ ' Let me just move you up here, will you, folks, You
| two in the back. Maybe the clerk will help a little bit or

% the officer here, and let's pull those chairs up and see how

CieloDrive.coOmARCHIVES .
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13-4 ; it works out for the nij.n.ute.
' 2 THE CLERK: Your Honox -- _ ‘
3 - THE COURY: You can stay put, I think. Let's just see
4 | whexe we are here, ‘ ) | |
5 THE CLERK: Will it be any better if we put.then back
6 | there by the rail?
1 . THE 'coﬂft_i'z Well, it might ba an answer to it. Maybe
8 on,e 6f the chalrs down there. Let's txy that.
o | THE CLERK: A1l right, sir.. ‘
10 THE COURT: And put two alternates up here, one down
n | there. Let’s just see what hap?eha.
Z o | Sheriff, do you ‘want to just bring one.of those
E 'f.' chairs out. ' ’ '
1 | THE BAILIFF: Right hare?
15 i THE COURT: No. You have got to bing it out here.
1s T™wo in a row right tl';ere.‘ Put this right here.
-1t 1 . Now, '5,,-199; the oth_e;:' chair a.nd put that righi: in
18 tl}eira‘.. | | |
s THE CLERK: Your Honor =-
| THE COURP: Db you think that would ba a faixr arrange-
2 ment? ‘ -
2 | ’.‘EHE CLERK: I can put another ch&iﬁ ovar there;, your
% | Honog.
% THE COURT: That's all right, where they are.
o " THE CLERK: T wondered if this arrangement wouldn't
% | plock the witness. ' '
7 mg-_;pﬁntfp It might be so.
2 } :r;lg ;ﬁ:ﬁmﬁ I can put erother chaix right there by the
NS O SN A AR b CieloDrive.comARCHIVES
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A

13-5 1 5 :pil; e‘ f- .

2 | 3 mam coum-- .fzm J:ighteu Go;,a,head. It might be better,
N T <N R ’

3 | I think it,.a' B ! 7-,‘ '...? i

LA ' Now. counsel, will you see if that meets with your

5| approval there? Hii:h thbse two alternates there by the rail
& | and another one up liere by the witness box?

7 MR. WEEDMAN: Yes, it does, your Honor. |
B MR, KATZ: Yes, your Honor.

. 9. THE coumez All right. Then let's try it. You can sit
o hare, lady, and the other two alternates can sit down there.
" ‘All right, Now, you may call your first witness.
2 MR, KATZ: Thank you. | ' "

Mrs. Bligabeth M. Shea,
1 MR, WEEDMAN: Your Honor, I would at this time respect-
.' B £ully move to the sequestr‘ation of all witnesses in thisg case.

e THE COURT: All right.
17 | ‘ ‘Well, I will let the investigator for the Pecple
W of o '
1 rémain.
®o MR, WEEDMAN: Yes, of course, your Honox.

S THE COURT: With that exception, all witnesses in the

2_]" &oxi_rij:oom, whe{:her you are People'’s witnesses or defendant's
2 witnessas, please step outside and we will call you., The one
. witness, the investigator for the People may stay with the

. | district attorney. |

13a
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16 4

N . L
o .

f aalled aa a witnass by the Pecople, testified ag follwaa .

foo 'I'HE GLERKS You do solemnly swear that the tdstimony you _
will give in the cause’now foénéi.ng‘ bafore this court shall be

M T

u .

4
:zﬁ'

| BY MR, KATZ:

if asking yau some qiestions, If at any time you do not under-

o atand my quas‘i:io:“xs, would you ask me +o rephrase them,

Emznam M. SHER,

HE COURT: Now, raise your right hand. The clerk will

B‘fear you,

- the tiuth, the *whole truth, and nothing but the truth, so help 1
you God? B
- THE WITNESS: Yes, 1 do.
THE emm:s.‘ Thank you, ma‘am. Will you be seated, please.
| g‘ﬁxﬁ COURTs State 'yé'\?;"nme. - '
- pHE WITNESS® ‘El!;_;l;zhbaiﬁh Shea.
. THE CLERE: ".wi.lji'_ you spssl‘i your last name.
. THE WETNESS: ER—— |
THE QQ}JR‘I‘: ‘Thank. you.

¢

. HW: you sit right hera., Talk tﬁ the jury . through
th:t:a ;;,ghi; lhere. , Just iike you are going té talk to a télephonﬁ; |
' '::" D G:lva us, youx: ﬁxat nane. '
g wimss;; ‘Elizab@ths%

| PHE cotg_ng;.g s Jr{:g;_u;fgm, all x’ight.

i i
R R S
¥, 0. S l,."jb: : ;

-ﬂ-,w-‘- ] L LI
4 P Yoehon r &

‘- i 4w -DIRECT EXAMINATION °

Q9 n,rs. Shea, I m the proaacutor, and I will be

A . Yég, Mr, Kate. .
9 .Mrs. Shea, do you reside out of California?
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%

1

A They all live around my own place.
L (i .
'*#‘ . Q ¢ Are you in ggnntant contact with your four othexr
dhiiaren?,‘l . RN
b g SANE “i T ’ St i
AL T Yés, X ami’ U AL
Q ,And ﬁid‘yau hawe a son by the name of Donald
LS e
Jtromo.Shaa? . © ’
o
A ¥ !‘30 ",*%."f Tt
2 | H
0 When wag Donald Jerome Shea born?
a _ September the 18th, 1933,

1919

A No..
o You do not reside out of California?
A No. I am in Boston.

Did I hear you right? |

I sea, In,othér woxds, you-q:a‘livihg in Boston?
Yes.

That is in tﬁe.Statn of Massachusetts, 13-1tf
Right, ' o |

Mrs. Shea; do you have any children?
Yes, I have £our more boys.

You say four moxe. How many children do you have?

Five boys, ..

KO oo oD O > oD

All right: Would you give ugs their names.

»

John Joseph, Donald Jerome and Dennis George, -
Eranci: William Shea. ’

" @  And these are five sons, 1z that coxrect?
A | Yen . ‘
0 ' 2hd where do your children John Joneph, Robert Leo, |

Dennis and ?ranCis reaide?

—
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i 0 And where was he born, ma'am?
# A In Medford.
2 ¢ -and in 1954 did Bonal_d Jerome Shea join the Army?
- Ll T
A » . .- ¥dB, he aid, . |
s ._-‘f ":-'-j“?*‘. a——
Polreor And somtime thereafter was Le di'schargod in 19567
6 i.;t T —
S ““AJ.r.“_’s'g_‘_‘ea:qG Mr. Katz. R
N AR Ana a nhoxt t:l.m& at'tor baing discharged did he live .

! with you bafm:a go:linq somevhere else?

'9" | A “Yea P hd d:l.é
1 Q- . An& @en waq :lt that he left home after he came

I =7 ‘

o home fol‘.!.owing this service :i.n the armed forces?

) A Well, I recall 1956._.
B 0. . All right, :aughly 1956, is that right?
* . A ',Yes; ‘_ . . S :
B KN Q And tharaaftex_,_‘ untdl amnetim_j.n__ls_ﬁa.., how often
1 _ would yoa hear Egm_anld?
’17. f" T In 769 I just haa,:;'d once., I got a letter -- twice. ‘
‘g | T got a letter and I got a vall.
1% .| C : '
‘ [+ Well, let's'go back from wy question, Mrs, Shea --
20 f . o
’ A oh,
ar |- - '
1 0 " we 1% how many times or how often would you hear
22 - « . L .
C from Donald betwasn the time he left homae around 1956 until ‘
23 .
- '] approximately 1969%
24 . .
' Y T oh, I wouid hear from him cmita O:Etan. ‘Ivo or threg.
% . i R e e
j t:ims a yedr, '
2% | T e e »
{ Q All right.
21 .
Weare there any specific occasions whea you could
28

always count on hearing from Shorty ~- axcuse me, Donald Shea?
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24

25 -
26
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28

1921

nil

s

1 |-

that.

' Ponald?
A

. ", ] i;ﬁ w

=

in' 19867
ox

9

. Christmas pxdﬁeqﬁ froﬁ:boqdld Bhea?

7 4 .

[
b .

B|*
*

¥hen was that?

-}

f'

t

That was Mother s Day and Christmas. —

All right.

And ‘incidantal_ly, when was the last, tijg ~= strike

pid you ever :_:ecéiva a gift on Christmas from
N — . . s . A

-

Yaa,\i atd. o
r +And was this hia usun]. practice upon leaving ‘hote

2?3-“1 “,._ ’ . l,,¢"
uu",i&_

e

——
(o

S = & .
'-i%’ &x [
] 4‘ ,
r

s

i .'

zdewhen was the last time you rece;h!ﬁd..h

eyt a iR A feet:
A Itifag the ¢ christmas ot 1968.
o g, el |
»‘Now,s- X balieve" you told us that you raéai_.vedl'n
letter from Donal d_sometima_in 1963, is that right?
1 did,
Q . And do you recall approximately when it was th#t‘ |

'ygu .radoived a letter ox comﬁunicati-én from Donald?
Well, it wag around the month of January. About
Staﬂ:ing mnt. ha fi.nally got some work 1n ‘

A

the end of a‘anum:y.

tha mov..en and the nme of the place was the Bpahn Rmch.

0

All—,. right.

This is Januazy of -

69
169,

papi -
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13

5. i; the sovie and he couldn‘t get a Jjob, and he wasn't working, -
6 -

18 :, vaturn homa from \Caglifo:nia to live with you for a period of

19

0 T

21

Mfﬁ

« 23

924 -
25 |

2

1922

17

R x

¥ox

o8 |-

Q Now, did you receive any further communication

| either by way of letter or telephone communication in 19692

.3 Yes, I did, I got a call arovnd June.
2 And thi: is June ‘of 1969?
A 1690
0" 2nd was this a collect call?
A YQSq . |
Q ~‘All :ight.

Incidentally, did you enqoux&ge your son to call
you at any time he wanted to, collect?
A I did. Becauge ==

2 Pid shorty use that opportunity on may occasions

| since he left home in 19 ~-
4. [

A Well, he certainly did. because he trisd to get in

0 All right.
Incidentally, gometime in 1965 did Donald Shea

 time?
A Yes, he aid.
‘@ . "And how long d;td ﬁ_e stay with you in months in
| 19652 o | |
A | Well, a year,

0 : ;Appxbximataly how many months?
A Qh, probably in the six moni:ha. He would just go

, back and forth Boston to t::a:l.:l.ffr.»:'n:!.a,r California to Boston.

" A ALl right.
..(" . ;"“, .. T . }‘,'7- r* uv. | \
| % D4 He vislt you more than once during the period

N 2 Fa v ko
t Y . . . el

cerwg |

AT " CieloDrive.comARCHIVES
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- | ne always did come home.
13
4 |

. 15 3

17 -
B

1 .

20

o o
28" |’
24 |
‘.25.

% -

27

23~ '

. S T ‘
o S A TR DS 4 1923
. .o . . - . 13 L. !

' T4 ’ 1
o . ¥ Ao 5, . ‘1'!1 fy
between 1956 and 1'9'69- at your Massachusetts home?

A ;. Yes, he d;.l.da I

Q ' D:I.d you a.lwa.ys reside in Massachusetts dm:ing that

. pexricd of time?

) Yes, I did.
) 2And also. youxr children?
| Yosn,
Q and appxoximately how many t,imes d:t.d _he visit sit you

+ dur:t.ng the period hetwean ’1956 qnd '69 in Masaachuuma,z_e«

t S

A Prohably 8ix times. I couldn't yeally ~- because

Q All right.
‘Now, with réapect. to this communication by way of
telephone in June, approximately June of 1969, did you haVa an"y':

" |- discussion with respact to what your sen intended to do in
ST

regards t.a the moviea? \ .
A He said he wanted to work in the movies, He wanted
to make mov:!.as. | |
0 Did he tell you whether or not he had a job that
was forthcoming in a movie? ‘
A Yas, o
‘MR, WEEDMAN: Well, excuse me.
THE COURT: Wait a minuta,
“THE WITNESS: Well, he did --
THE COURT: Walt a minute, Just oné minute, please,
MR, WEEpmf.s- -i!o‘gn: Honor,; I must object to the quesﬁ:lon
as leading and suggestive. |

THE COUET: ‘It is possibly leading. Try %o ask her what

el " CieloDrive.comARCHIVES
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1924

6 .

wag said,

MR. KATZ: Certainly.
Q' Was there any conversation at all reqarding the

| movias, and if so what was the conversation?

A Yes., He said that he wanted to come back to make
| a movie. | | ‘
| 0 Wanted to come back where? _
A To California. And that was the s;mhn Ranch. I

can récall the name.

And when you say come back to California, do you

‘know whether or not hé was calling 'ymz from California?

L A8 a$':"

F Y If he got a call from ham?
. ,{;‘ ‘

Q. a ;Yaa. California.
f f " Can't recall.
-JQ‘I‘_-‘,‘;‘ all :::lght.a, R it £

Now. were you a;ware of Donald’s marriagc to Sandra?;
.' 3 : Yeﬂo; o
.ﬁ b,

1] “And” do you knmt approximately when it was that

. \

. Sandra ‘snd, Donald becsmb segqrated and divq:ced?

2|

A Axound ‘65, '

0  Was that juai: beﬂora Donald noved in with you for
a pax:iod of tima in °65? '

1! Yes,

Q Did ﬁonald evar tell you in 1969 that he was goinq

to absent himae:l.f from Califomia. or the United Stataes

b

nguanantly?
A Mo
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= g Have you seen or heard firom your son, nonald Jeroma |
2 4 Shea. since the telephone conversation on or about. June of
% | T5e9.
. ——————
& A No.
' Q and yoﬁ said you have been in cbnstant contact
A wit:h your ch:l.ldren who live near you, is that correct?
" A Yes, I do. |
8 @ . Have you buen sble to locate your son through your
o ‘:‘ ) ' F O s T e e e eeaecies,
{ <hildren? :
W A - Nos )
¥ MR. KATZ: Your Honox, if I may, I have some exhibits.
1 THE COURD: Yes.
»
15 .
16
o
18 ks Fa. 7
. P
9 . . -
H 7
20 |, . )
& 4 %o
. -
Ll B ce - .
- - ,5« - ‘.," 5 ! f 4 . i :';A
c g2 ) ::§?;._;;¢!‘}. SR %f
23 P » -
% Kot
25 . * X .
i "- i »" ?‘ ' 3
3
a -
%8
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14 11 MR, KATZ: Your Hdnor, I have a black and white photograph
. 2 , of a male individua;, and I ask that that be marked people's 1.
3. THEE COURT: 'rhat: wiLJ. be marked Paopie’s 1 forx
{ r*? '

. 4 1dantj:£i¢at:§.qn. .
Peo 1 5 : M;R, KM‘Z- Thank you, your Honor. I have here 2 Polaroidi

6 Icolor: photograph o£ 9." inale‘individuaiq, and I would ask that
T | that be markad l?aople’u 2 !or identification.

. 8 THE COURT: It '_wi.ll be ao marked.

0 Peo 2 9 :’.: MR. KATZ: I ha.ve hera what pu rts to be a certified

| 10 | ¢copy of a birth cartiﬁ.ca:l:e with the hame of a child, Donald
u | Jerome Shea, I ask that that be marked People's 3 for

‘2 | identification.

Q@ei‘3 18 THE COURT: It will be marked Peoplels 3, for identifica-|
‘ 1 ,; tion. ‘ '
. 15 MR, KATZ: May I approach the witness, your Honor?
16 1 " THE COURT: Yes. '
O Q BY MR. KATZ: Mrs, Shea, I would like to show you

18 | Paople’s 1 for id_ontiﬁ;cat:_lon, a photograph of a male individy-

-

1 | al,

20, 1' _' Do you recognize that person as having geen him

2i | bafora?

2 | A Yas, Mr, Ratz, That is my son,
2 | Q That is your son who?
% " A Donald.
% 0 That is Donald Jerome Shea, ma'am?
% h Yas,
ar [ Q Showing wu, quickly, People's 2, a Polaroid _
# | photograph of a male individual.
[ : P R i v'—- -y et
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14- 2 ) - A Yes, that is Donald,.
. 2 . Q 'Is that how he looked in life?
| ¥ . That is the way. he was depiéted in Peopie""'s 1 and 27
4 | .‘ A Yes. | . - |
5 o Was your son born in Medford, Massachusetts,
6 | mrs. Shea?
i A Yes. 5
S Q Showing you a certified - copy* of a birth certificate
e s e s o g+ e o e

1 which has the name of a child, Donald Jerome Shea, " date of _

o wn g
e A = o L — wn

10 % b:lrt“ﬁi’," “September 18, 1933, is that an accurate. certif:l.ed -
.o R e R PR e T
=3 Y Yes.,
2] 0 That is an accuratse copy of the birth certificate
B | which you hold?
A 1'4’ _ A : Yeg,ﬂm
. 1 S MR,  KATZ: 'Thank’ you,
e | ‘if I may have one ioment, your Honor?
. 'THE COURT: Yes. ‘ -
o1 *’(shér‘i: pause,)
-1(9 ‘ ER., KaTz: Thank you, Mrs. Shea, I have no :Eurtﬁer
T questions. (
- 2 , THE COUR'I'- Cr:oss?
" 22 . - MR. WEEDHAN 'rhank you, yonr Honor. ‘
23 ; T _ . : . , |
o | | . H_? ,géno‘ss EXAMINATION
B | BY MRﬁHBEDMms; FaT
3 ’ Q! f * !?lrs. Shea,( can you tell us gl':ien vou last saw
| menmad A L
® | s mue
o e e

Men BT L CieloDrive.CoOmARCHIVES
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£xom Boston to ﬁlifoxnia, from here to._home,
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|
e
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18
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Where was that, Mrs., Shea?

<Q‘

A At my house, _

Q Do you recall the approximate. month in 19682
A Probably March or April,

Q Was the”sr any particular reagson why Donald hgd

1 retumad to your hm\e;in 1968 in March or April?

A ‘_ﬁ?lo,'ghg_ h_lwayg aid.

. i
. -y ¢ f

@ ’m'u‘ me‘m he alviays returned -~
oo ; ".'-" I} s
- Hé alwaya f;i:i.& he Hgk alwayg -;- .
Q . Evazy e “‘ Poa i,

ﬂa N -

A Every yaar hc nfmnld éqme down, back and forth

s--—.-—q-;: - e v-s'-c*-—%

Q So ;a! wd‘uld alﬂay!ﬁ :etﬂi-h* home?

LR Maxch oxr Apr:!.l?
A It aidntt make any diffarence which month but he

- 4id come home.

q I ges, Now, was he home on Mother's Day during

| any of these yéars when he would always come héme?

A No.
QALY pight. |
But when ﬁe"iasg 't home I always got a gift firom

Q Yes.
A Yes.
Q 'pid he always send you a talugram on Hat:her'a Day?
A He did a couple of times,
Q Ke did a ¢O‘.JPZI.¢ of timeas?
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years in which he sent you ~- |

I ybu only recall that he sent you telegrams twice on Mother's
renl@mbér'hpw nany.

' Mra. Shea, as to perhaps how ofter Donald would send you a

. telegram on Mother's Day?

- away quite oftan,

W )’. . ”
. tj__mes? ,\, _“ e LI - L3 - }‘_ﬁﬁ Lo

" times when he ::ai:uxﬁiad o Man;ncﬁusetts?

A Yes,
Q T realize how difficult it would be to recall
thode dates at thia‘ time, but can you give us any idea of the

A Well, right now I ¢ouldn't, I am sorry.
Q T undérstande Would it be fair, then, to say that

Day? _
A ¥o, I wouldn't gay that, bacause I really don't

) .Well, can you give us your beat recollection;

A When he did send me a telegrmﬁ, he sent me a gift,

so I ¢can't recall how many telegrams T had bacause he has been

Q When he would yeturn each year to Massachusetts, ¢

that is in Marchrpg Apr:l,l about how long would he gtay there?

fn;- 'ﬁa;would stay a couple of months.

Q 3 Was, he; working, so £ar. as an\. know, during those

f

_‘ '-i«"la‘uf

e
""‘ .." { .' .!

That is;j:o s&y, saidi 11? have & job during thome .
A }relliﬁ.lgg:,-gidj a g@up}l.e__ ?g times,‘ little djobs, |
Q- | D6 you knqwl what jobs those were , Mre. Shea?

Did he discuss thosejobg with you?

No. ‘
Q  Is it true that you didn't learn until 1969 that
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" he was at the Spahn Ranch?

A .Well, when he called -- when he wrota that he was

{ there, in January, that was 1969,

Q Yasa,
A Right.
Q Mrs, Shea, ig that the first time that you learned

i that Donald ---

2 No.
Q ~-= had been at the Spahn Ranch?

A No, I even gent him telegrams with monny in it wp
1 in that place. . “; )
Q When wus* thah Mrs. Shea?

A { .,I can"t recail now,

Q Well, was that bafore Januaxy of 19692
. ::s’ S S e a0
* A ohf', ya-, ;Jw‘. B ,." . :“i-, ;‘,J‘:,_-; ;;‘ Il‘.‘.‘
2 " - : =l--: -e; -k
Q Do you recail how 1 oiig hefore January of 19637
. M BTN LA R
& Re. SEPE °Tft'f‘;f.‘:‘
ol %, P
Q Would :l.t have baeen saveral years haforn?
. - ¥ " t j ‘ *} -
A Hot: too’ mm‘xy years; 3;hwl: 1 guess he has been there

' a couple of times before this last time.

Q  So was it your undepstanding, Mrs. Shea, that
Shorty ever ~- excuse me -~- that Donald would go to the Spahn

4 Ranch for a period of tiwme, and then leave?

1

A Yes, ,
Q and then he would return?
A Riqht - ’

Q | And 1aava again?

A

yﬁs. ,

. CieloDrive.cCOmMARCHIVES
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:agulm:ly Bee Donald?

for two months every yvear, would you seée him?

T recall?
money wso g._ha.t };a* might return to Massachuaetta?

' must be for yo{:‘, Eut can‘ you tall us wha.t gift it was that
8 |

Q  Apart from March and April each year, would you

A Every year.
'3 Well, apart from those timés when he came home

A No.
Q  Had you sent him the money for that trip, if you

A Not at that time. Not for this trip, no.
;i
Q Do you ’recall whan you had pmviously sent. him

‘“A % *;No, I veally can't recall.

.
> "‘ A

- .' I‘Fre*ﬂixé againqruu ;shga hcw difficult this

" .

. -

Donald sent you in 19'.6:933' g ¢! ‘3

1

A Yes.
Q In the in&mning p‘ai'ioﬁ?
A Yes. | ‘
Q When ﬁ;m_tl,d that qrdj,narily be, Hrs. Shea?
B - There was z;zevex: no épa.é,i;al time,
, Q " Do you know how Donald got from where he was ‘}:o
| . Massachusetts?
rfhat iz, did he use a car or did he fly or -how‘é
A Many times I sent him the money tc come.
Q ‘D:l'ci he ever arrive in an automobile that you recall‘il
A N.c;. _ |
‘ -Q' ‘ ‘When he was there in Harch of 1868, had he arrived

CieloDrive.comARCHIVES
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OO OB 0O w

Q
A

Q

He sent me the tapastries.

A tapestry?

l Yen, K r

This was sent along with a telaegram?
That is right. - -

':cj still got the tapestry, too.

Is this something then d‘eli.irere& by -
BY ﬁailg yes, |

' Was there something, them, in the nature of a gift

‘that would come through Western Union, or something of that

sOrt?
"
o

No, it just cama by mail,

So you received a telegram, and you also raceived

a gift, a tapestiy kind of thing?

A

Yes,

You say you got this tapestry how often?
‘Well, I drdn"-t ?gﬂt the game thiz;g all the time,
Could ypu; tell us what this tapestry is?

what ago you mean by that?

i \Siel’.fl. it is like a p:l.cturc to hang on a wall,

KT A - Y
HES L L "‘ ¢
I 'BQE’ PR T : -
RS '-“ ,",: i"’a'i . .
: ! i" R P T ST
Yes,
. . U
B WY * : ES
. . i x . fr
. LTS
SRR I
N ? -
VAR AT A AP R TN
1% ! = . " ?1 * P
. » 13 PV
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Q.

| received, ﬁ:g% Donaldg ."

.ﬂ,__agx:_ﬁ-“’

0D » x> o

" A
Q

| Donald, or did he also telegraph you?
20 |- .

A

?
A
Q

£rom him twice?

a
Q
. ,
¢

some othexr ==

and you get one of these from time to time?
'-ife';av, once in a while. Yes,

Ars those all from Donald?

gas;'.;‘ ‘*; f:“ ‘? i+
ke }.958. Lo

Hall., whon wah tha last giﬁ:. then, that you

o - ez g ey s — i e £ v

Was that in 1968?
T
Yas.
i
Was_that Hother‘a ‘Day or Christmastime?-
That was Christmastime. S
w_.n—* ¢ e et S T SR
Did you receive & gift in 1968 at Mother's Day?
Yes, T got a box of chocolate.

pid that come with a telegram, or was that gent in

No, just w:!.-l:h a note. It was sent by mail.
'Was that the ohly communication that you had from

. He called.
He called you?
'Yes, he called me, Yes, Collsct gall,

Now, in 1969, of course, you told us that you heazd

Yes .,
Flrat you received a letter?
' YES-

' Was there a gift with that lettex?

CieloDrive.COMARCHIVES
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Ma-2 . | A No.

. 0 And :lt: was in that letter that he indicated to you
that he was worlcing at the Spahn Ranch? .

‘ a That he was going into the Spahn Ranch, t.hajt' he had |
5 got. a job in the movies. .

- He was going to make a moviae,

q ' Q phe;;g was that J.etter from, 1f you know, Mrs.
i ] Shaa? 3;:"

5 2NN I Exam California. L

10" 0 ~z 7 ’ ’Dp yon itnow wh&l; parh of Cal:lfo:niu?

un - A Well, 4;?. thai; ‘time all I kinew was California, I
1 | don*t know an;rhhing afl:se. ;
1 | Q . D;.d he may, in Y J,Qttar, i€ you recall, where he
Ly was at the t.:lme he wrote tlze latter?
B} | No.,
16 - 0 That Jetter inh 1969 was when, again, :i,f you would
Ry te!.l us, pioase? ’
a8 | - & January. .
i 0 Angd it was sometime after that in -- about six
| 20 n‘x_onth_:i fater, in June, that he c¢alled you cqilect on the
2t | telephone? |
2 R Yes. ' |
2 g At that time did he tell you that he was working
2 5_ &t the Spahn Rench? |
C I P | Yes, he did. _
LA ¢ , and he told ycum that he might have a part 1n a
2 :" motipn picture at that time? . .
. | 23 .:i o A He sald they were going to pay hlm $500. Nd&r—-, T
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- 14a=3 1 | don't know anything about it.
' 2-‘ 0 pid you know whe:;g the $500 was going to come from?
s A He said from the Spahn Rench. . '
& | He was going to act in some movies there.
5 | 0 Did he tell you when he was going to act in the
6 "{movj.‘dq to gat the $5007
7 aA" He was there then. I don't know.
8 g Did Donald tell you, either by letter or telegram

9 .| or telephone, that he .had gotten married on July the lst, 19632

W T | ) HO- ‘i‘O' he didn't.
unf ) when did you learn that he had gotten married?

1 When 4id you learn for the first t:lm, Mrs. Shea,
18 t,hat Donald had gotten marrigd? -

1 A I didn't know he got married,
C 0 Wall., you learned eventually, I take it?
16 :" a I learned when I cams here, last Octobex.
b 0 You came he:e-.lalf October?
13 f: A Was it in October?
" [ MR, FATZ: December.
% | - THE WITNESS: December,
2| Q BY MR, WEEDMAH: So yOurlearned for the first time

2 | in Dacembei: that your son had gotten married on July the lst?

23 2o Al T Yes. He never told me noth:lng. Everything he told
s ='~" CFoN '
:me ‘was .always nice. He nevc:c told meé anything to worry about.

4"':

ﬂ

A “He nqvar ‘tol&l‘ me stf he gog: fxmgg,

“ f Q ‘ YU“ BﬂY OVGIYﬂl-S-ng‘. he told vou wes lies? Did I
“ o understand: yt;u» co&xe@ti.g? '

; Ao R AT T
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G MR T

4

ME, KAEZt uicq.‘ IR
- . ¢ :

Q bY.HR. WEEDMAN: Nice, excuge me.
A Yes, ‘
9 Axs you telling‘ug that that wouldn't be & nice
thing?
. I dpﬁ‘t understand you.
A I don’t know, bécause he never told me.
e Would that be unusual for Donald not. to tell his

C.mother that he had gotten married? |

HR, KAQZ: I will object, your Honor, to the qnestion as

| speculative and calling for conjectuxa,

I think the jury can draw its own conclusions.
THE COURT: Well, the objection is overruled, You may
answer the guestion.
Read the question again, pleasa,
{The questiorn was read by the reporter
as follows: ,
"0 Would that be unusual for Donald
_ﬂoﬁ to tell his mother that he had gotten
married?™)
THE COURT: You may answer the quastion,
Is it clear; Mrs. Shea? Do fou understand ¢he .

THE WITNESS: Yes,
THE COURT: Can you answer it? |
THE WITNESS: No, because Wwe never talked about marriage |

<and all.that, qnything like that.

Q .. B! MR, WEEDMAN: Now, I juSt wanted £inally,

ot s e o o CieloDrive.comARCHIVES
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'w

. Mrs. ﬁhﬁao -

A Yes, \
Q Just for my dgn clarification -~
5 Yes.
\ d Is it true that you heard from Donald only twice
auring 19697
& Right. ‘
| - Q And you only heard from him twice, and that included
.? telephénn.i#qlogram=oz latter? | '
| Y :a letter, right.
‘f [ gaff"ﬁﬁw'many times did you hear from Demald in 1968,

r got the.biqtuza to put on the wall,
9 ]

| following Christmas in 19687

if you xgmnmbe:? o
if i; hnll;&he’wat homa iﬁ 1968 for a while,

.,.-;

Q , He was thera during ‘March and April?
> . " fl
: l ﬂiYe'. ,3\‘. :‘-i;

Q ;. Apm From thoaa two months?

L

A ihan X got.this presant from_him. That is when I

Q I sea, so0 in 1968, then, he was with you during
March .and April, and then he left and you heard from him the

XIg that corract? .
A Well, I get calld, I guess on the telepheone,

collact calls, bécausze he wasn't working.

Q Did he agk you foxr money, Mra. Shea?

A ° Ha didn't have to isk-maw I gave it to him,
0 ‘Were you sending him meney regularly? |

A No,; not reqularly. Once in a while,

CieloDrive.cOmARCHIVES
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i |

| wouldn't ask for it?

{ proceed in a few minutes.

MR, KATZ: Thank you, no further guestions.
THE. COURT: Is that all?

any QPinion or conglusion. Thank you.

¢ = So you were sending it to him, even though he

A Right.

MR, WEEDMAN: Thank you so much, Mrs. Shea.
THE WITNESS: You are walcomé.

MR, WEEDMAN: That is all T have.

MR. KATZ: Yas, May Mrs. Shea be excused?
MR, WEEDMAN: No objection, your Honor.
THE COURT: Thank you. We will take a short recess and

Do not discuss ﬁhe case, pleage, folks, or come to

{Short recess,)

Pt
. *
LY -
Y
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f‘:
u«
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THE COURT: Now, gentlemen, let's proceed here. People
against Steve Grogan. Defendant's here, both counsel are here,
defendant and People's counsel.

Now, if you will bring in the jury and the
alternates, we will proceed.

THE BAILIFP: Y;s, slr.

(The following proceedings were had
in open court in the presence of the jury.)
THE COURT: HNow, gentlemen, we have all the regular
jurors here with all three alternates.
and you may put on your next witness.
MR, KATZ:Thank you, your Honor. The People wish to call
Sandra Harmon.

THE COURT: Now, will you kindly step over here. Raise
your right hand and be sworn.

The clerk will swear you.

THE CLERK: You do solemnly swear the testimony you will
give in the cause now pending before the court shall be the
truth, the whole truth, and nothing but the truth, so help
you God?

THE wimazss: I do,

THE CLERK: Thank you, ma‘am,

Will you take the stand and be seated, please.

SANDRA L. HARMON,

a witness on behalf of the People, testified as follows:
THE CLERK: State your name for the record,

THE WITNESS: Sandra Harmon.
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Isf-z- 1 | THE CLERK: ispel.l your last name, please.
) 2 | THE WITNESS: Harmon. -
| 3 THE COURT: Spell the name,
4 ‘ 'Tﬁn WITNESS: H~a~r§—m-o-n.
5 . GHE CI.ERK Thank you, ma' am.

s+ _ THE COURT: " All wight. When you talk to the jury, La.dy;.'
‘7 | if yout will, please, talk in theré like 4 telephone,

8 All right.

9 ‘i ' )

0| DIRECT EXAMINATION
o | BY MR, KATZ: |

2z | Q Mrs, Hanqon, do you reside in California?
. o
_ . 13 : A NO,.&; S
R ¥ o fz' ’Whhre do you raa;l.de?
3 ) ] ) W"ﬂ .
- ‘ hu - ,'_. - - ¥ ¥ T e -
. 15 . -r"v.:.a, ?ii -.} . b,» f:;/““ j:‘f
16 } 1 ani; s.orry, ‘GHEo? T it L
.t - ., *y . . . .
1. | Is thnt ‘Defifance, Gh;!.o?
19' !:J Righwt.&'la“" ::?‘":"‘%‘;;.‘? :‘

0 | Are you presently marriéd, ma'am?

Q
A
Q
A
@
a ] - A " ‘Yes )’
. , .
A
Q
A
Q

22 ] bo you have any children?
o < e
2% | Yes,
24 ’ HCM manyé
235 L . Four, |
_ % | pid youknow a person by the name of Donpald Jerome
o ‘ 2 | ‘Shea? '
. ; » | A - Yew.
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!},

15 1 Q thn wam i:'t:. you firat met MML,,
-5~3 , T ¥ ¥ R
.. EE S ﬁ9§7;*' .
‘L . e r-,ﬂ‘;““;M
O R NI L *’a;l.;i -x;gni:.: e
. / . . w-p-‘, '~-'>.=.a,-:3
4 . - ?.nd a:-:egyou fmm Caiigornia?
5 A I have 1ived« out per.-:a for quite a while, before.
6. T SA :1ghtb LRI
7 . In 195? waxa you J.;Lving f:l.n California?
L R ¥ !e.s, i
o | Q Did you frequent a place Icnawn as the spahn Movie
v . w
R Ramch ix 1957?
u- i A Yes. -
Ea | Q Wha,é did you do there?
B C A I worked,
L
y 1 Q For whom did you work?
. : 15 - , .
- | A g_guqr;ge Spahn_;m George and.Pearl..
16 fls 16
i |
g T
o :
21
23
2
"
35
2%
27
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N A z;? : : —
' P H ',a . i s
- ;" :.“'.‘ "'-.sc’ .yl", L4 f“ A*"
' . 13‘ 8, R t -i K
1 3 F!!by‘ . eé 1 s - ¢& t .-e..-‘
) u'"} Q + 12: ) :r;-xf‘; r ? ; a ; éﬁ‘—‘;' % .—:
A Yes,
R F= P ] -.-" g F A
. Y 4T ¢ '.’ LY
Q What dia«yon ao &n;ﬁhat connection?
A

:'afgggg;through tﬁé mounthing and thing"&.

iwook peopla on horsaback riﬁas and guided them
m ; ;

R R ]

EY
Q
A
o
A

Lorraine.

Q
A

Q

in your homa in Defiance, Ohio?

A
Q

: separ&tEd f:om Mr. Shea in 1965?

All right,. So somatime in 1357 you met Donald

B . e R —

R:I:ght s

SOmetime thereafter did you marry anald shea?
In 19 Glm

All right, how long were you married to Donald

Four yeara.
e

During the time ot your marriage, did you have any

How many children did _you have?
D e et chadiy BRI S .”

- Three,

2o

what.are their names?

E1izabeth Marie, William. Jerome and Germayne

Germayne Lorraine, is that correct?
Right,

Aré those thyxee children presently living with you
e

ST A % o, Sttt W F

Right.

L= Y

I take it,. ‘then, by youz'answer that you became

i

T~ Yy y *
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Is that correct?

A Right.
- m
Q ‘Now; between the period that you married Mr, Shea

' in 1961 until 1965, di&.you work and- stay durinq pcriods of

I et s vm S A o e - e ey

4 time at Sgahn Ranchpwith Mx. Shea?

A D T g c sy, o,

ﬁ? | _g{-g;s,_e_ﬁ_‘ﬁe&-.._,
: li‘* Quito often,
T Whgﬁ would yqu and Mrf SheaAdo for George Spahn
and Rubé Pea£i ahfSpahn 12‘1,-1:1;:}’;?&"~ :.*;ﬂ
A well, when he would aen&‘hgéges to Corriganville

we would take care: of qf %hemhi Don*would take care of them,
gt -

1 and I would collact the mnney, and Just a little it of every-

"g"t Sy
. thing. Take care Of horses. o

0 You would,‘say, send horses to CGt;iganville.'
‘What happened in connection with Corriganville?

A ‘ﬂell, wae had a Stagecoach and _hoxses. tcr people to ‘
| :ent, Egg;?qffgg‘“and poniea and thinqa &
Q. . XNow, is Corriganville loéated in simi Vallay?
- g
Q That was the Corriganville Movie Ranch?
et e e e e
Is that co;xect? - '
Q -Caﬁ'you tell us whether or not they had any live

' Western- shows perforied at Corriganville?

A Yesg, they did,
Q Do you know whether or not Donald participated in

" any of them?

a He did a little bit whén I was married to him,
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Q. © A1 right are ‘talking about between tle

' paricﬁ of.. 1961 to 1965..

_Is that correct?

A Right. fi.-

'\‘ i,

Q Where did you. 1ive or where wcre your quarta:s at

Spahn . Ranbh qhen .:’yéu sta.yed with Donald’ Shaa?
A
RV It waa,a Nouse doym in. ‘the valliey, below the ranch,
od “ i‘" v

Wy,

RS N

k]

+ } 4-’. L

b o Ih wak’ on ,t'.he‘ rancix praparty; ‘but we refer to

1 the Yanch as the actua:l. group ¢ of buildings,

0|

Q In othexr wérﬁg, w'here the boardwalk is and ‘the
.saloor't-? S 1'-; PR L

A R:l.ght‘,‘ :an the oth'ar side. i

‘Q | When you say the other side, was that some place

" west of the main buildings?
A Well , when you talk about the hoardwalk, that was

= not :eally a completed bullding but across the horsc tyail
m o

" was a big rock building.
Q. All right. Now, did you go back to mssachusetts

1 with Don Shaa in 1965, or was thai: the timﬁ when yoiu sapa.xated
20 f

from Don: Shea?

S A I was separated f::om him at that tim. !

Q A1l xight, Ncw, did pon Shea visit you sonetine

" x e N s ¢ e g o

], in 1965? g
v ﬁ”“ﬂm '

A e

Q Was that the last time you saw him?

e s
ﬁ YGS-
. P : '
0 When was it in 1965 that you saw Donald shea?
a June, 1965;, '

P
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- Shea?
P
0
- My, Shea?

| om——cemme ¥ W

A

OO Y OO PO

- A1l right.

‘Had you become: legally divorced from Mr. Shea?

Yes, .
p—————eclt
-FPo- whom?. -"
o e -
To m prapunt husbanﬁ, Gena;Harmon.
WP VSO -
fy =
3 ;
i A
r o
&
e oo - ST b PR Sl
R BT UL S S
e A T B L A I T 1
a_‘,‘s"\ [ . * 3 'R U 'T'_g
: Ot if':';- e - )
;""3*4 ' . f.r;?: '
-, I -
. rd - - ar
;Jgg,m ‘; 1‘ i’% oo '1

Where was it that you saw Donald

He came to my house in Simi Valley.

MR PRl T e S,

YT i Ty, -

Naw, was this after you bacame aeparatad f:om

e g S memes e

Yes,

Yesg.

Were_gpu martled at this time?

B e 2 e . -4
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21

{ visited you in approximataly June of 1965 at your residence in
1 simi Valleyﬁia xou 'havg & d:l.acussion with him concerning your -

‘:. aaa his ch:lldren?

contact at nil
10 1

| support payments?

A Yes, T did.
0 And when he left did he appear to underatand that
| ana acgept it?
A Yes. He said he wouldn't botlier me., Let mé be.
e i e ——
1] '.l‘hereaft.ar did you mow out of Cal:!.forn:l.a?
——— TR g e - TR R
A Yas. That's when I moved ‘to Chin.

CoTat L L 1245 -

ﬁlo..‘. H fmz MR, xa*rz“sﬂ}urs. Hamon, at the time that Donald
ii (.

. desire or willingness t:o ‘parm:tt. Shorty to see and continue to

)

% .

A Bef.in:l.tely.

9 and what conversation took place in that regard?
. § T told him I didn't want him aouul.ng around, Nq \
 ——— >

m—!ﬂﬂ\"

Q. And did you make any mentlons with regard to child

A I told him I d:!.dn‘t want. him around nor any noney

—— e .-",a-
' from,,him. _

R

0 . And how d&id Donald Shea react to this?

A He was trying to get me to leava my husband to come

kack to him, and I told him no, it was impossible. I wouldn't :
‘do it,

¢  All right.

~ aAnd how, viaually, did he react? o |
- - i R f
A .He bmke doim Aand cxiad. A Lo
. ) e e s
0 And did you conve:y a :Eirm opinion t.o Shorty that he

wag not to seée hisx children or you again?

v JOBUIE
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oy

10

n |

i3 .
TR
];5 o

17

18 i
11,5.' I

50 ..

21

ey}

25 |

2

or
‘iden‘i:iﬁ.ca.tion, do you recognize the individusl depicted

- Mrriagd with Mr. Shea, was there any particular and primary \

LA

 wanted., Be wanted to be in the movies, He wanted -- he wgrkad

' WW‘WWW**

: wl:.l'xougl*n:f was to get that card so he could be 1n the movien.

| Q x take it you would have no part of tha.t, iz that
' éairoct?
A ¥ -~ nc¢, I wank none of it

Q ' That was with your present husband, is that correct? '
A Right.
9 o 1\1.1 xighh

Now, with respect to the dissclution of your

ﬁ S e g

g A Pk et E3 = e Ll : N
mason why . you divorcad Mr, Shea?,
_‘.....—\.- ey »—w—wm-—-—*w;-ﬂ
Az 17 T wantéd nothing %q'&o with t.ha mcvies. And that's
M, N * . § :
all he mmted.- AU TNE S ' . &
o i s 1‘: o -r“’ |

Q Can you tell um a little bit more about Shorty's
desirc to bq in '(;he fm,ovias? e
W Well. i!:. wa.s t::amendous. That was all, all he

b A Wy e ¥ e WAL e

M ) [ ﬂm St aliaaiata ot ¥
ma.inly to get his actor's card.

And the whole time we was marriqd, that was h:!.s one |

o WA~ THE, Y s e AT e B e e P i

B |

MR, XATZ: Thank you.

':Hay 1 have a moment, please.
THE COURT: Yes.

{Short :p,aute.)l ,

MR. KATZ: May ¥ approach the withess, your Homox. '
THE COURT: Yes, sir.
MR, KATZ: Thank you, your Honor.
0 Mrg. Harmon, quickly showing you Pacple's 1 for

thexein as having saan him before?

CieloDrive.cOmARCHIVES.
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17-3 U

A -Yes,
. L2 .0 .Whoisthat::?
3 A Shorty.
4 | R And that is Donald Jerome Shea, the man you were
® | married to batwean 1961 and '65, is that correct?
§ A Yes. - |
7 ) Thank you, fa'am, ' o .\x&'
’ Incidentally, M th,?,,ljfij;?d, of your ; assooia,tim -_
2 }bbth p:r.::lor to yonr marriage and ﬂuﬂng your: naxriage to Mr. \
10 | Shﬁﬁggy; éioan 1:0 Ruby Paaxl and Gaorga SPahn? : "‘5
n A Thc:.;( vere I.:I.ka a xeconﬁ hamef._* N
12' 3 T A-:':? ;r:;uld ghqrgg graquantly return y during the _
. B periqg ?.f: your marriagn; to Spahn Ranch, a;nd :u.ve there _and_be. ,
. 1 x#_it_._l_xﬂthe:ﬁ. poople?. . - ' | j
| * A Constantly.. ' L

,16 - s
i : ) MR. KATZ 3 Thm you @

17 - '

§ N f.m:thar t:uest:l.ona.

EHE eoum : Croas-examiz;e.\

HR. WEEDMAN: Thank you, your Honor,
2 . : o Co
' SN

.1'8 '

19

21 P : ' ) .
INDEX Py ok CROSS~EXAMINATION

| ':' Tw

HBE MR. WEEDMN;

v j)e ' I«l::a, Hamom_ hmf old were you when you met Mr.
’?A | shea in 1.957? ' R -
N A \‘ % waa;work:lng at the ranch when I was 13.
* e m:a you t.ell:lng us that you were 13 years old when
o :: | you ma't%‘:ﬁt Shea? E AR
' A Yes.

CieIoDrive.oommc:HWEs.m
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17-4 o Okay. And then-a few years later in 1961 you
. 2 | married Mr, sﬁea'i' ’
' 3 ], ‘a ' nignht.
& 9 When were you/ divoxced from Mr. sﬁqa.?
5 X In '65. '
° 0 What month ix 1965 was your decres -~ strike that.
T ; ', . 2 'ﬁefa' you divorced ‘hére‘ in-california?
:éﬂ. ' A Yes. |
F { Q When Ha_.&‘ your ‘de_:c‘rae f£inal, Mrs. Harmon?
0. A In April,.
"ol Q  April of 19652
= 2 Right, |
: , 8 . Q And then when d,id‘ you .v:emﬁirgy?
o )14:_ | A In May. , B |
" . . T R Qkay. And it was the ;Eollw;l‘ng. month, that is,
l.él , tﬁe rnionth éft‘g_r you remarried that Mr. Shea came to your home
" in Simi ‘vaney and wanted you to come back with him, is that
18‘ | correct? _ -
%9:‘ [ & might, ,
? Q Hé%;' long had you baen separated from Mr. Shea
# | prior to youxr final decree in May of 19652
T A . Thrae months.
‘ ‘23 g Ue;l.i. were you living with Mr. Shea after you had
:: gott.an your interlacutory decrea?
S U
C PR 70 So you actualz.y got. youi intazldcutory then
. - z:( somet'.ima :!.n J,@Gii 1, thit cqi‘mct? ‘ “
A- N_t.::.. ) I raceived it a.t the same time T received my
’ 3 . e

$.0 0 ¥ rieco - CieloDrivecomARCHIVES
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17-5. ; | £inal decree in Apzil of 1965,
2 | g Do you recall when you inst::l-tuteél ~= strike that.
.8 | D:ld you, yourself., institute aivorce procaedings?
| A Yes.
. 0 In what yeay did you begin those proceedings?
s | . A 1985, |
Q !ou got a fina)l decree at the aam; time that you

8 got your 1n£er10cutory in 1965?

* F

-9 | - A Rj.ght.

L
. . ;‘ IS 4 Ié
0 e LY

™ £ '-. k3
| fvexy} ofg:en prior, o June of 19652

Had Mr. Shea beah around to se¢ your three children

~
e

| KRN p . {’ila aépara.ted ﬁn .Eebrnary, and he was continually
15 | coming around qgkinq mehto stay with him.

vty iy

U e No,- ny quustion :lt did he come around to see his

15 own children? Lo, L

i A Yss, he di&. . ‘

| 0 O}tag.: But in June of 1965 he stopped seeing "113‘3‘-‘,.
18 aitogsther? -
1 A Yes,

I 0 - 2nd to the best oft :your knds}ledga nevér saw them

ol 'again‘i“' |
22 2 . No, he didn't,

3 ) What were @exr ages at that time, L& you can
% recall? | N
& A Approximately one and a half » two and a half and
% | three and a half. ,

B e 0 Now, you indicated, H:'s. Harmon, that you didn't

| want“Sh&r#Y around, Why was that?

CieloDrive.cOmARCHIVES
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28
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o .‘1‘. = ™ =
,,_! %
L] ]

A . Because like I said, I wanted nothing to do with

E thez maviq, industry or anything concerning it, and I didn't want

my c"hildren b;:ought np »glik}e }:hat» -,
e "'{hﬁﬁﬂ that; Mﬁﬁ.:'mmbn?
MR. KATE: | EBxcuse me. I will object as being immaterial
FHEE L ‘

~ at -this point. - L oaTh

THE t.'m}k!‘g ¥all, I think she mentioned it on -~ her
sw‘er brought: it 6ut on direct.
MR. RATZ; 1 have no objection. I think the further
question is argumentative. That is all, your Honor.
THE COURT: -ﬁel‘l, you may angwer the question.
Do j{Ou want to repeat it?
MR. ‘WEEDM_Am Yes. |
9 . Mras, Hamo#, why was it you were so opposed to
Shbrty‘s‘intercst in the movies?
A I was raised in a very rel:l.gious family, and some

rne b T e ML T s ey SR e o may = Amden R B

R e

w
of the thinga of the mov:!.es I did not :uxe. I did not like

[ r e
,.y-“~

having the people a:ound e oF my ah‘.f.ldr_an.
-=r"""‘" ST o

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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8 1. o Wﬁat kind of movies are we talking about?
% -\ | Movies movies, ’
8 . @  Can we be a little bit explicit about that?
4 A Well, they were rough people, foul-mouthed, ‘vuiga:‘:. |

B Q Well, what kind of movies, if you will, so far as

6 1 ydirk-now,,, :l.nvglveci your husband with these vulgar, foul-mouthed

7 people?
8| A My version ‘of "foulsmouthed® is just plain, simple
’ ' W"—ﬂ* ‘—mmm*'““'—_w i Rt
9| cusaing, Nothing that_was, what you vmuld call dirtya.
10} ' No, thers was nothing like that, If I vas -~ :I.f it
1 M«?Mﬂh‘-"f e s e T
1 4 was just pon and I J:u:, woul.d have been f.{ne ' but S d;i.q _:}315
12 1’ Ww"""“*""‘.’“‘ e
~ | care to ha,ve my children :ln wha’c I consider; an unstable
B &55a pgéigzi asw;n;vieé. R _
. » R ,‘..,,._w..a.;n,_. M A . S ~
L1 [ et .

L g and J:.hia is be.c&u%ih' oé 'tﬁ&, pecple that you met
1 that were, péxrhaps, asgociating with Mr, Shea at that time?
° A $E wasn't- thd JL:uazt;n‘:vil.t‘:! £rom the movie industry that
el was the troublemakers.u 1‘;: was the cher qgotiatic psople

i

° trying to get into it, if. you know what I mean.

» | Q . We:e t,he:;-e' any pm:ticulm: such -pe:;:gonf? .
201 | That is, can fou namné mfy such pearson?
i Mo, theras was no one in particular,
= This was the only rqason, Mra, Harmon, that you
2? . wanted to qet. a divorce from Donald? .
: '2'4 2 In the movie industry we. would have haen hoofing
® around, and as ‘a child I have had anough of that.
2? . Q ' Well, he wash't ::e?a_lly working in the movies in
21 1964 and 1965, was he, Mrs. Harmon?

° MR, KA&'Z: I would object to that, your Honox. It is

CieloDrive.COMARCHIVES
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1 | argumentative.

18-2 '
. ' 2 MR. WEEDMAN: Well, I will reframe the question.
' 3. THE COURT: All right, reframe it,
5 | Q- BY MR, WEEDMAN: Was Mr. Shea working in the movies

5 jrin 1964 and 1965?

6 3 A We were supplying horses for some -- a coiple small
7 1 movies.

I 8 There was a -- one that he went work on, and I

9 | can't even recall what it was. He was gone about four days. .
EUNE I 0 Now, apart from his being away for four days during |
11.: that -- as I understand‘yoﬁ; testimony, 1964 and 1965, what
iz | othex mbvié work did he do during that period of time?

1B A - Things through the ranch. This -- I was re ferring-4

% | I don't khow if I can, but I was referring to somebody in the

. - trial,

16 .| THE COURT: Well, you just answer the question, if you
B | THE WITNESS: Bill Bickston, Bill Humphrey and them,

9 | He would go with them. _

20 g .0 BY MR. WEEDMAN: Sé he was going, perhaps, with
21 ; Mi.:Bickston? . | |

2 |- - That is, working at Mr. Bickston's films in 1964
2 | ahd 19652 o

24 f . A | He was tfgéng’to ~= they was:gxying to get him in
25:; bne, They were tryiﬁgfﬁg work helping‘hfm.

% | .; Q- ;Wéll,imrs. Harmon,; I don't want to confuse you,

11%,}
I

21 I'm just trying to find out what actual movie work |

L3
-+

) ¥ '
. 3| Donalg was doing a,nd then, of course, ;in qconnection with vour

CieloDrive.COMARCHIVES
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19,

20
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24

26

z | _per year during the time you were married?

1953

21 |

statement that you wanted to leave him because of his movie

work or movie interests,

A Wall. he had a couple of times that he could have

" Z}gone, sa.y, 11ke on occasion as a herdexr. You know, taking care
t of the horsas. Gn‘.l.y this would have meant he would have been

_gone. There would have heen no facilities for me and the

He: woﬁld have been gone for an indefinite length

A:A of time, | Therefore, he would have been around the people he

- ] nedded to be ai:mmd to get into the movies,

a ﬁgl]‘., did he actually go off as a herder?
A T wouldn't let him. ’
Q So I am just trg.tng' £o be clear about it,

Mrs. Harmon.
I realize we are going‘ back quité a few years, but .

Are you tell:i.ng usg that you divorced Mr, Shea not particularly

‘ for what he actuallg had done, as far as the moviea are

'r;oncemed ,bBut: jnecause of what he wanted to do?
. - 4+ 80 .
"B & ‘ That is corxact.
P

. Q- SS aqtﬁually au:;:t.n,g* t’ha d&uxse of your marriage,

X ‘J_ "R : .f } -~
he had only, perhaps, been in actual movie work just-a faw
days? ' -lt.:%% 1:‘1 * ’,;'f :-J; :
;‘;: . ?) 4 ".f
Is t:hat correut? "

-----

A’ Over the: f.our’yea::s it was more than that, but it

' was goattered.

Q Well, did he actually appu#r in more than one f£f{lm |

MR. KATZ: Excuse me, I'm going to object as to the

CieloDrive.cOmARCHIVES.
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| ambiguity of the term *actually appear.”

THE COURT: It might be ambiguous. Can you xefrm it?
MR, WEEDMAN: Yes ’ joﬁr Honoxr.
Q Was Donald ever on camera?

That is, was his photograph actually taken with a

movie c¢amera in connection with any motion pictures that ‘ware

] being iarod'uce& during the time that you were mjarz_:i.od'?'

A Gea, I cqn-"t tell you tha film.  He went off this.

one '%:ime, for example, the four days,

He said he actually got into the picture, only he

| was taking some stuntman's place, but then they dropped it

| out because they got the stuntman.

Q  All right. Now, in addition to that four-day

. period, Mrs. Harmon, what other days did he actually appear

.of camera during the four yeara of your marriaga?

A Well, the one was over in simi valley. I can't

giva you the exact date.’

» . That was .'L:lke within the first year we were married,

I took care of the horses, and he did a few shots with the

| guys.. ,
Q Do you recall about how many days that took?
A Oh, we were. down there off and on a couple of weéks
B [
T T
vi o
Yy - DI
£ v, M ‘:;
Coe { _'”,m&
4, 3 . * i
o oR :; I “ ’?’" F“".“ t' i 70 Y .:‘ -
s IR FONR N SR I L
L3 ?4'4- P ‘ﬂ '-".J“~ i-:.' ¥a~!._ £ R ‘;l L_.;:. I
“4 - -
ot g
EE | * .
. i ; ; i ¢
. 1 - .
J : $.‘ LI % ' ,w ¥ .?'
3 PR
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iga~1 ! A 0 - 50 there wpra two weeks, then, about, off and on
.“ 2 | during 'l'.tuai :Eirst year bf your marriage, and there was a four-day

. period gur@.-t‘xg 1964 and 1965 -again during your marriage.

l Were there othey movies that Shorty appeared in?
_ A He was always going, or wanting to go to these
parties down in Hollywood, and I -~ he was living under the
I threat that I was going to divorce him,
" ¢ Well, Mrs. Harmon, was thers something about Mr.

Shea s aisocinti.ons thm: you objectad ta which did not pertain |
_ . directly to the movie husinhsa? | |
o . Everybody we knew seemed to be connected with it,
R except like when we went up to Boston and when I tried to -gat‘

.t him out of California« _
M U I

. » Q Now, you indicated 2 moment ago, Mrs. Harmon, that
s

13

| these movies that you were talking about were not dirty movies.
16 .
: Did you expect, perhaps, your husband might be
o : ‘
| .lnvolved in. such f£ilms?
18 |

A Fﬂm themselves wers not dirty. They were just
19 . - .

| zough pecpie.
‘0 | |

- No worse than aqybody that works around horses.
:: _=' o -‘.aa_y" I ask where you lived for the most part guring
2; the time. you '\gare married to Donald?

54 A A Well, for the moat part -~ the majority of the time‘-
s | B would say at the xanch.
o6 . S Did you pay rent there, ox was this part of your

o b pay?
. o A 'Well, we would ~~ well, when we naeded money Pearl

28
. give it to us.

e CieloDrive.comARCHIVES .
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1L
T |
‘13 |

u |

15

16 .
1. I
e
, ”:26".‘;. waan‘t. ‘
Cm

u |
[ the stockyards, and there were some farm workars thera, frienda
21 -

. 28

1s

>“_

,aa.id that that would he the best ylace to take him, but. :Lt‘

ri

i wara zupplied with everything i:hat we neaded.
ot : .

R }vnm: di’d you tise, ﬁor axample, to ~~ that is, what
| did yo;; and Donald me ior: money for clothing during that period
[ of timez *‘ 3;

X Pea?rl ;_;avé 11: to us,

Q B im\:eat did‘ yon use £or medical expenses, if you had
: any, &urihg that period of t.im@? '

‘ A I didn’t when we were at ‘the ranch.

Q What about the three childran? (

who paid for thoge, if thore ware medical costa?

| A . Well, one was born in Arizona and he péj.d for it.

Q . When was that, Mrs. Harmon? '

A In Arizona. we were :i.n ~- 1963.

Q "Was that in connection with a movie?

A Ho. that ig when I got him out of Calito:n;la.

0 Was that your idea, to geb him out of California’é

A 'I'hat » Plus ny .l:l.ttla bny was - asthmatic and thay

Q

X :Ha:“:uon?m
23 .

A

2
A

of hism thah had a place thers, and he took care of thoir gtuff |
' wh.tle t.hay did their t:‘aveling. " |

. , JE Aé"fax as actual saiary. there was no galary but we |

I 1956
L F ;““ - T LD — T—r -

Hhy

" Well, who .Supportéd you over in Arigona, Mrs.

He did.
What did he do for a living in m:izona?
He drove truck for a while, and he wp:ked' down at

CieloDrive.comARCHIVES..
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18a~3 ) But, while you were at Spahn Ranch you were not paid
2 | any sulary? :
3 ‘ A Actual salary, no, but what we needed fwe'wera given.'i
4. YQ Whai: about your other two children? Were they born:
5 in ca;iférni;a? '
6 | X "Yés_ ' ‘
L3 - 0 Were f:heylbom while &gu and Mr. Shea were staying |
8 &t the Spa,lm Ranch? .
9. A  No, my oldest -~ I lived in San Permando.
mf _ g Oh, I see. Would you 2:9.11 us, for example, what
1r { yéuﬂdld.fér a living at th#t tima? ‘
12 ”" A He was working with Bill Humphreys at a furniture
5 | store in Van Nuys. _
B 9 . Mr. Humphreys was working in a furniture store --
15 A They both were, yes.
15 | ¢ - of some kind at that time?
17 a :";’,"'3.- |
18 Q ;r'gﬁék 1ohg aid that job last, &ppréximately, Hra.
?uf;sga?msé?ﬁ.ﬂ’f
AN ;f d 'N A six months, .
22
2. 3€i,"':‘ b
26 | ’ N
25 ¥ "g SEFIURNERY
3 R
27
e

1957
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10

*11

3 |
4 |
ol got Lim a job in some type of factory. I can't tell you what
16 |

17

1 |
|
20":
o
2
23 |

2

26 1
2 _how long had you been living in Simi Valley as of June of
8

1958

‘:.‘-#
*

Q and then did you move back to Spahn, or what?
A ﬂo,iwa vmnt to Boston, My father had just died,

¥ and my mdt'.her‘ gave us 5ome money, and he wanted to go to

Boaton f;ecause my alaesﬁ wa,s his ~m6t1‘§er?s hamegake.

Ahout: how 1onq wara you :Ln Boston?

Q

A Around # year. ’j f:.: '

Q . 'Did yqu visit%;li‘s mother at that time?

A COns‘Eantly.. %- R R

Q Okay. What did you do for money in those days,
| Mrs. Harmon?.

A He was working.

Q what was he doing in Boston?

A The one place was soma kind of company that

sup;ilied, like, oxygen for hospitals. 2and then his brother

kind it was,
0 pid he stick with that job for lona?

He was doing real good in Boston.
ﬁut. you left Boston?
Yeah, ha -wq:;t;ad to come back to California.

Lo B B« B

211 right. '
And T take it from your expréssion that you

perhaps didn't approve of that at that time?

A I dontt like California.
Q okay. Now, how long had you been living in Simi

Valley —- bringing you up now to 1965 when you last saw Donald-

19652

CieloDrive.cOmARCHIVES
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18 i-_ told Shorty you didn't want him around he broke down and cried, |

10

AT

14

15

16

L

19

.2
2
o2
23

24

25

%

28

Py BTy . 1959

HRE SR SAON & 4R
A o Dor;qnd! had heen Iiving there before we
separated. I guess maybe December in Simi valley.
' o . Kaét' Donald lived there with you in Simi Valley?
A Yes, we were living togethsr in Simi Valley.
Q Then you separatnd; around February of '65?
A -Yes. ’ '

Q  2nd then you got your interlocutory and you filed

;, " divorce decree at- the same tiina, sometime in May of 19657

A 2pril,
Q In 2pril., Forgive me,

. Bhd then the following May ybu were married?

A Yas,
, Q ‘m@ then the following month you saw Donald for the|
| last timep |
. A I had seen him in the process of the divorce

‘ séveral times,

0 Finally, Mrs, Barmon, you told us that when you

' Was there anything unusual about him being so emotional?

A He loved his kid&.

0  Was that the first and only time you told him that
' he had to staﬁr away from the kids? . |

A No, it wasn't, 2and he cried before, too.

Q Okay:‘. But not:withzt:anding hié doing that and his

1 1ove for the children, he left and néver to be seen again by
.| you or the childrea? | '

27

A He knew when I sald something I meant it.
Q How lc.':igje ha.d you known My, Haymon pt~ this time?.
Ry
N, ji oz
IR OS FR A CieloDrive.comARCHIVES
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10

1

-12 ' .

13 |

14

15

16
w |
8
‘19.

2

21

22

28

2

25

26" |
YA

28.

1960

A " I only knew him ~~ I met him --
MR. Kmﬁz_: objection. As being imat#:ial’, your Honor,
"THE céu‘m;,f You x‘nay' answer the question. Go ahead,
) Ts it clear? '
- THE WITNESS: ZAbout fwo: days before I got my complete

| aivoree,

Q - By MR. WEEDMAN: Well, this is the last area of

. my inquiry, Mrs. Harmon. 2and we appreciate your being here,

pid you have these discuszions about Donald not

| seeing your children any more befora you met your present

husband? \
A . Yes u‘é ; | .
q .y “Sc'i that you were alone without a hugband, really,

:_‘ easent.ially living alone with ytmr three children, and at
| ‘that t:[ma yc;u ~t6.'td Bhort:.y ‘i:‘haht he iz&s inot to see your children

a-‘: ‘?E‘

A Yes-"
'@ - Wagithere afy particular reason for that;
y t C . Y el

~ Mps., Haymon, that is not reflected in the tlhings that you have |
| already told us about your difficulty with Shorty?

A I believe, if I'm going to leave him and I'm not

I gbi:fig to have anyfi:hing to do with him, I dop't want him around.

I don't want hig money,
Q - Such as it was, the monhey, you mean?

A Well, we ate, and we had always had a place to

live.
- MR, WEEDMAN: Thank you, Mrs. Harmon,
THE COURT: Is that all, gentlemen?
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19-4 5 MR. KATZ: 'I Jugt have just a few questions on "x:eﬁi:':'eat.,,
. 2 | your Honor. |

3 THE COURT: All right.

4 | MR, sz w.‘;thzynur permission, your Honor.

5 THE COURT: Go ahead.

6

REDIRECT EBXAMINATION

7 o
| BY MR. KATZ:
B ' .
Q Mys, Harmon, how many times did you go back to
.

1 Magsachusetts with Shorty during the period of your marriage,
10| . ,

| 3£ you reaall?

oy

- A ' One time.-
12 ] : . o
Q One time, And when was that?
13 < :
- A Oh, it would be -- Betty was about six weeks old -
ST
. " September -- October- --.about -~ we was out there before
| Thanksgiving of '61.
16 | *
N Q Of '61,. N And when you talked about this person
B
! 'about Bickston,, ﬁ:l,d you mean. Bok Bickston?
1B o A
ok I\ FARN *«‘Yeﬂ‘. I anm awful on names. .
19 e 0 . -
' Il . ‘t Lo b . .
2. ,"V‘“ ;Q Ml right. st ",' *’ :’!" ; f:‘ ‘,».:
) i And yoq;knew Bobgalcksion {:o be & movie producer
2 ' A e -
. © 7| and actor out of Cor;iqanville?
sz i et ) R
et m -: }_} ”‘)-‘a . 3.
s | ) A Uh-huh,.,, B bt I
._24 . Q@ T am ;orry. qu _ ;. 1 4 uh-huh, Does that mean yss? .
% - A Yes.
Q Bob Bickst:on was close friends with Shorty, is that
26 J | . Mg e R S |
i coxrract? :
. - ' AT -t 2 et
. I SN Yas.,
28 i g o+

S | . -+ CieloDrive.cOmARCHIVES
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Q So was Bill Humphrey? _,
. s 5 B 3B e
A Yes.

e %

MR, KATZ: Thank you, ma'am,
ﬁo further queétions.
THE COURY: Is that all,'gentlamen?
MR. WEEDMAN: Well, just very briefly, your Honor.

RECROSS EXAMINATION

~ BY MR, WEEDMAN:
10 ‘

Q Were Bill Humphrey and Bob Bickpton persons that

you objected to as far as thelr being among those foul and

| vulgar persoms that your thén-husband was associating with?

‘ Bob Bickston was always a very nice man. .
Q I see. 2nd what about Mr. Humphiey?
Bill Humphrey was a little wild, He was a good
guy. ,
Q@ ' I take it you had no objection to those two men?
They were just rough like anybody I knew that
worked around horses.‘ _
0 My gueséiéh is whether or not those two men £1gu:ed'
in yogr;géfliﬁgg;igé ih'youx.desire to leave Doqald.
B~ [ ' Aside from the moviee, no, they wouldn't,
S o .

IR S I I SN _{
. “ DR RS vy j i A
’

o
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. 26,"

0 Only insofar ag tlose two men Wwere connected with

the movies you had, some objection to them as well as perhaps

o othexa?

A~ And the movies.
MR. WEEDMAN: &And the movies. All right,
' 'rhmk you once again, Mrs. Harmon.
That is all I have. '
THE ‘COURT; Is that all; ’ gent:lemen?
MR, KATZ: Yes, your Hoénor. |
May Mrs. Harmon be excused?
MR, WEEDM_\’&:: I have no ij&é:ﬁit)ﬂ, your Honox.
THE COURT: That is all, !i“hg:}k ;vjon, lady,
Watch that step,
- Do you have another witness?
MR, RKATZ: We do, your Honox, ‘Wh.atevar your pleasure ix. |
THE COURE: Let; me ask you then how long will your |

;_ witness be?

MR. KATZ: I would say the next witness' testimony would

. take approximately 45 minutes on direci.

THE. COURT: On direct,
MR. KATZ: Yes, just direct,
THE cétmw. Then cross. Well, it probably would he

: hetter, z think really, .‘Lf ve ware to take it as a unit than

ey take 10 minutes now and break it up.
glf

£ 4

W *’HII-; KATZ: uay wa havmxmcgdalene Shea brought :Sln and, have.:

b
her ordere& bac.t for tomoxrow. L
MHE counm;t ey, i
(Shor.‘t pa,use.)
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. ladiea and gentlemen, and 4o not digcuss the case or come to

ir
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L.,
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15

8

2

2r

22

25

on

26

o8 -

N

| on the atanéh

THE COURT: This is the lady?

MR, KATZ:; Yes, your Honor. ‘

'THE COURT: A.'I.J. .xiqht. sta.te your name, please,
. MRS. SHEA: Magdalene Shea.

THE COIJR‘I‘: Thank yb‘u.

7 t‘-‘w, ‘.I.ady, we are going ovexr because the People

. carmot take au of your testimony this afternoon. We will take '

:i.t am & unito ‘

&

7 *% rf”yqu will plécse be here at 9:30 tomoxrow morning

. you will he pui: x':lght on the ‘stand tomorrow morning in this
courtroom. o w‘fam w:l.ll bd the first witness called and put right ‘

-
LY i .

’1,1 ¥

IS PN S

- #e %41Y tecess. then, that takes care of sverybody.
'MR. KATZ: Yes. Thank you very ruch, your Honor.

THE COURT: Until 9:30 tomorrow. FKindly be on time,

any opinion or gonclusion, Thank you very much.
{an adjowrnment was taken tv Wedneaday,
fi:ru!.g ﬁl, 1971, at 9:30 a.m.)
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